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УВАЖАЕМИ ЧИТАТЕЛИ, СЛЕДВАЩИЯТ БРОЙ НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЩЕ ИЗЛЕЗЕ НА 1 МАРТ

Жители на 
четири  
средецки села 
водят битка 
срещу фото-
волтаици
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Бургас откри 
първата в 
страната 
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градина за  
възрастни хора 
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Синя зона и  
допълнителни 
паркинги реша-
ват проблема 
с паркирането 
в Приморско и 
Китен
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Внимателно 
проверяват
112 язовира 
в областта
Извършени 
са 159 
инспекции
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Община 
Поморие 
започва 
ударно благо-
устрояване 
на ул. „Морска“
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НА СТР. 11

ПРОФ. НЕДЕЛЧО 
МЕРСИНКОВ:
Създаването 
на нов сорт 
ечемик 
продължава 
с 8 до 15 години 
себеотдаване 

Турска авиокомпания 
иска летище Бургас

По въздух. „Страната ни прави всичко възможно за подписването на 
меморандум за сътрудничество в областта на авиационната свързаност 

с Република Турция“, заявиха от Транспортното министерство

Община 
Руен със спе-
циален жест 
към една от 
емблемите 

си – Клуба  
по борба

СТР. 2

Ахмед Мехмед, 
кмет на 
община Руен
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Протест. „Не желаем да се погребва поминъкът ни за 50 години напред“, заявиха те 

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Жители на община Сре-
дец излязоха на протест 
пред Съдебната палата в 
Бургас срещу намерението 
да се изгради фотоволтаи-
чен парк на територията 
на селата Дюлево, Орлинци, 
Суходол и Светлина.

В 11 часа започна делото 
на областния управител 
срещу решението на Об-
щински съвет, то бе върна-
то като незаконосъобразно. 
В последния ден на стария 
мандат общинските съвет-
ници решиха да се изгради 
фотоволтаичен парк върху 
близо 8200 декара земя. Пре-

ди това на няколко пъти  
решението бе отхвърлено 
от местния парламент, 
което породи въпроси кое 
се е променило, че те са 
прегърнали идеята изведнъж. 

Жители твърдят, че тя 
е изцяло земеделска, като 
настояват Странджа да 
остане екологично чист 
район и да не се допускат 
фотоволтаици. През по-
следните години стран-
джанските села станаха 
привлекателно място за 
млади хора и много нови 
жители се заселиха там, 
като започнаха да развиват 
екологично земеделие. Това 
е най-големият проект за 
соларен парк в общината. 
Жителите на четирите 
села са разделени, в две от 
тях хората са „за“ проекта, 
а в останалите две – против.

Обществените обсъжда-
ния се преминали проформа 
и без знанието на местните 
хора, твърдят те.

Инвестицията ще удари 
най-вече пчелари, живот-
новъди, ловци. Наскоро е 
учредено и сдружение „За 
чиста природа – село Дюле-
во“, което се занимава с 
чувствителната тема. 

„Това е безумно решение, 
с което се дава картбланш 
за един мегаломански проект 
на група богати хора, които 
искат да унищожат земята 
около село Дюлево и не само, 
и да влошат живота на 
хората. Погребват за 50 
години земята“, твърди 
Валентин Киров, председа-
тел на сдружението „За 
чиста природа село Дюлево“.

По думите му 500 декара 
публична общинска земя е 
преобразувана в частна 
общинска, към това се до-
бавят още 5000 декара. 
Стартовата цена на земя-
та, която е дадена на ин-
веститора, е 51 стотинки. 
Две обикновени вафли 
струват повече от нея.

„Унищожава се поминъкът 
на много хора в интерес на 
една фирма. Не съм видял 
фотоволтаици да се доят“, 
добави още той.

Баща и син Калин и Ми-
рослав Славови отглеждат 
над 400 крави в землището 
на селото и ще бъдат пряко 
засегнати, защото за парка 
ще се отнемат над 600 де-
кара пасища. 

„Тихомълком се стигна 
дотук. Инвестиционният 

Жители на села в община Средец: Продават земята 

Жители на 
община Средец 
пристигнаха 
с плакати и 
кошери, не 
желаят индус-
триализация на 
района 
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

„
Група богати 
хора искат  
да унищожат 
земята

Валентин Киров

Турска авиокомпания иска летище Бургас
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

"31 март трябва да е 
празник. Това трябва да е 
денят, в който България 
открива летния си турис-
тически сезон. И това 
трябва да бъде презентира-
но шумно по света", каза 
изпълнителният директор 
на "Фрапорт Туин Стар 
Еърпорт Мениджмънт" – 
акционерното дружество 
концесионер на крайморски-
те ни летища във Варна и 
Бургас – д-р Франк Кванте, 
по време на третия турис-
тически форум „Авио/ 
транспортна свързаност в 
Бургас – „Дестинация Бургас 
– все по-близка, търсена и 
достъпна – Предизвикател-
ства, възможности, решения“.  
Форумът събра на едно 
място туристически бизнес, 

местна власт и авиопревоз-
вачи.

По думите на изпълни-
телният директор на Фра-
порт“  късия туристически 
сезон не се дължи на лошия 
продукт, а на рекламата, 
която липсва, както и ка-
чествена маркетингова 
стратегия.

През настоящата година 
ръководството на бурга-
ската аерогара отново ще 
проведе няколко маркетин-
гови тура, което ще даде 
възможност на представи-
телите на бизнеса да уста-
новят нови контакти ди-
ректно с партньори в 
чужбина. Вече има планира-
ни събития в Германия и 
Полша, стана известно от 
думите на д-р Кванте. Той 
посочи, че ключови пазари 
за летище Бургас остават 
Полша, Великобритания, 
Швеция, Финландия, Дания, 
Белгия, Австрия и др. 

Той посочи, че през по-
следните няколко години се 
наблюдава негативна тен-
денция за "свиване на кри-
лата" на летния сезон в 
черноморските ни курорти. 
Данните за летище Бургас, 
изнесени от Кванте, показ-
ват, че юли и август все 
още са най-натоварените 
месеци, що се касае до осъ-
ществени полети. Прави 
впечатление, че пиковете 
в сравнение с месеците 
април, май, юни, септември 
и октомври, са изключи-
телно високи. Устойчива 

се оказва и негативната 
тенденция за спад на поле-
тите от и до Бургас през 
май и септември. 

Решението е да се намери 
връзка с големи летища като 
тези във Франкфурт, Вар-
шава и Истанбул, каза Франк 
Кванте. Той допълни, че са 
водени преговори с „Търкиш 
Еърлайнс“ (Turkish Airlines), 
като компанията е прояви-
ла интерес към летище 
Бургас. Очакванията са от 
следващата година тя да 
осъществява полети до и от 
града пет пъти в седмицата.  

Страната ни прави всич-
ко възможно за подписване-
то на меморандум за сътруд-
ничество в областта на 
авиационната свързаност с 
Република Турция, след като 
през миналата година проект 
на споразумение беше изпра-
тен и до Аржентина. Това 

стана известно от думите 
на заместник-министъра на 
транспорта и съобщенията 
Анна Натова. Тя припомни, 
че България вече има склю-
чено споразумение за сътруд-
ничество с Въздухоплава-
телната администрация на 
Китай. 

В средата на януари тази 
година Министерството 
на транспорта и съобщени-
ята откри и конкурс за 
избор на авиопревозвач за 
четири въздушни линии до 
азиатската страна. Запове-
дта за откриване на кон-
курса бе подписана от ми-
нистър Георги Гвоздейков, 
а посочените в нея градове 
са четири – Пекин, Шанхай, 
Джънджоу и Шънджън.

Бургаският регион при-
тежава всичко, за да се 
развива транспорт, тури-
зъм и всяко бизнес начинание. 
Черно море е морската 
врата на страна ни към 
света. Новото летище в 
Истанбул ни дава много 
възможности – то вече 
променя баланса на въздуш-
ния трафик в региона, ко-
ментира заместник-минис-
търът на транспорта. 
„Бургас има всичко, що се 
отнася до транспортна 
инфраструктура – добри 
пристанища, летище, же-
лезопътни линии и магис-
трала. Държавата прави 
всичко да увеличи полетите 
до Бургас и не само – до 
всички международни лети-
ща в България“, каза Натова. 

Община Бургас прави 
всичко по силите си, за да 
развива успешно туризъм в 
Бургас. Това коментира пред 
журналисти зам.-кметът 
Манол Тодоров. Той участ-
ва в третия национален 
форум „Авио и транспорт-
на свързаност и туризъм – 
Бургас“, в който се включи-
х а  м о р с к и  к м е т о в е  и 
експерти от бранша.

„Общината като Общи-
на залага резерв, с който да 
подпомагаме полетите. 
Постоянно работим в по-
сока по-развит туризъм 
–  ходим на изложения, оп-
итваме се да се побратимя-
ваме с различни държави и 
градове, опитваме се да до-
караме туристи, но в край-
на сметка опираме и до 
концесионерите на нашето 
летище“, коментира Тодоров.

Той изрази мнение, че цел 
за местната администрация 
и региона е да посрещаме 
туристи не само от евро-
пейски държави, но и от 
доста по-далеч.

По думите му България 
вече е интересна и за цен-
трална Азия. „Преди 2 годи-
ни имах няколко работни 
срещи в Ташкент, Узбекистан 
и имаше страхотен интерес 

към Бургас и региона. Отто-
гава се опитваме да има 
чартърни полети, които да 
са между Ташкент и Бургас. 

Доколкото знам вече има 
някакво развитие по тази 
тема. Всички пазари са ин-
тересни и не трябва да 
гледаме само към Европа и 
близките държави. Вече 
трябва да се ориентираме и 
към по-далечни дестинации“, 
категоричен бе Тодоров.

Малко по-късно на фору-
ма стана ясно, че полетите 
между узбекистанската 
столица и Бургас ще са факт 
още това лято. 

„
Направете  
31 март празник, 
тогава се от- 
крива туристи-
ческият сезон

д-р Франк Кванте,  
изпълнителен директор  
на "Фрапорт Туин Стар 
Еърпорт Мениджмънт" 

„
Държавата 
прави всичко  
да увеличи 
полетите  
до Бургас

Анна Натова, 
зам.-министър на 
транспорта и съоб-
щенията

ЗАМ.-КМЕТЪТ МАНОЛ ТОДОРОВ: 

Трябва вече да мислим 
за туристи и извън Европа

„
Общината 
като Община 
залага резерв,  
с който да 
подпомагаме 
полетите

Манол Тодоров,  
зам.-кмет на 
община Бургас
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проект може да се направи 
на подходящи места, а не да 
се вземат пасищата на съ-
ществуващите ферми. 

Ние имаме много вложени 
пари, къде ще си пускаме 
животните, трябва да ги 
затворим. Тези пасища са 
предвидени само за живот-
новъдство, а не за фото-
волтаици“, заяви Калин 
Славов.

По думите му от фир-
мата няколко години са 
търсили начини как да сме-
нят статута на тази земя, 
да не е мера и пасища, защо-
то само това условие засе-
га ги е спирало.

„На мен тази земя не ми 
стига и затова ми режат 
субсидията“, заяви още 
Калин Славов.

„Идеята да бъдат ком-
пенсирани с пасища на дру-
го място е неприемлива. 
Фермата ми е в Дюлево, не 
може да ми се даде право да 
паса животни в Каспичан. 
С какво ще ги закарам – със 
самолет ли“, коментира 
абсурдното решение още 
Славов.

„Тези земи са предвидени 
за нас“, категоричен бе той. 
Това е трети проект за 
фотоволтаичен парк в 
землището на селата, пре-
дишните инвеститори са 
се отказали заради доводи-
те на хората.

Какво се промени, че 
съветниците приеха след 
три отказа решението?

„Може да се дадат 8000 
декара за стъкла, а на жи-
вотновъдите едва по 400 
декара за пасища. Какво да 
обясня на децата си, че си 
дадох последните пари за 
къща в чисто село, а сега 
живеем около фотовол-
таици. Не искаме индус-
трия.

Виновни са общинските 
съветници – какво гледат, 
за кого работят, отхвър-
лиха я три пъти и после 
казаха: „Да“, какво се про-
мени? Отидоха ли да погле-
днат тази земя, единият 
блок е засят с пшеница. Те 
къде видяха, че е 9-а кате-
гория и не става и да го 
засипят с фотоволтаици“, 
заяви Младен Михов, жител 
на Дюлево и пчелар.

„Важно е да се влезе в 
диалог с Общината и ин-
веститора и жителите да 
са доволни. Едновременно 
да има развитие на района, 
но и да не бъдат засегнати 
интересите на съществу-
ващите бизнеси, като 
животновъдите“, заяви 
областният управител 
Пламен Янев, който дойде 
за съдебното дело.

Той присъства на об-
ществените обсъждания. 

Личните му впечатления 
са, че в две от селата хора-
та са за проекта, но искат 
средствата от продажба-
та да бъдат вложени в 
населените места, а в ос-
таналите две са против. 
„Лоша комуникация между 
инвеститора и население-
то, когато отидох да ги 
питам за притесненията, 
те очакваха аз да им пред-
ставя проекта. Трябва да 
отново да се прегледа той, 
има възможности за реду-
цирането му“, заяви Янев. 

По думите му може да 
се направи компромис и да 
се редуцира паркът, като 
се отдръпне на територии, 

които не са спорни, както 
и да се сключат споразуме-
ния, но не само на хартия“. 
Радвам се, че новият кмет 
заявява, че проектът няма 
да продължи, докато не се 
изчисти проблемът“, заяви 
Янев. 

По време на съдебното 
заседание новоучреденото 
сдружение „За чиста при-
рода – село Дюлево“ постиг-
на първата си победа. То 
беше конституирано като 
страна в процеса. 

Адвокатът на сдруже-
нието Бойчев коментира:

„Това е първата стъпка, 
тъй като успяхме да влезем 
като страна в процеса и 

смятаме, че така ще можем 
да защитим по-добре ин-
тересите на хората в се-
лото. За нас това е първа-
та малка победа!“.

По време на това първо 
заседание по делото от-
делните страни по него 
представиха своите иска-
ния за предоставяне на 
допълнителни доказателства 
в процеса. Адвокатът на 
Областна управа, която е 
завела делото срещу реше-
нието на Общински съвет 
– Средец, поиска да бъде 
предоставена информация 
дали и какви договори за 
наем има сключени със зе-
меделски стопани за паси-

щата, на които се планира 
да бъде изграден фотовол-
таичният парк. 

Освен това бе поискано 
да се изясни чии са всички 
парцели на въпросните 
8200 декара, заради които 
Общинският съвет в Сре-
дец е направил промяна на 
Общия устройствен план. 

Адвокатът на сдруже-
нието от своя страна 
поиска справка за това има 
ли други свободни терени, 
които да не са земеделски 
земи и на които могат да 
бъдат изградени фотовол-
таични системи. 

В петък е предвидена 
среща с кмета Иван Кичев.

за фотоволтаици на цената на една вафла
„
Какво да обясня 
на децата си,  
че си дадох 
последните 
пари за къща в 
чисто село, а 
сега живеем 
около 
фотоволтаици

Младен Михов
Калин и Миро-
слав Славови, 
които са пряко 
потърпевши, 
ако инвести-
цията се случи
ФОТО: СИЛВИЯ 
ШАТЪРОВА

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Поморие е едно от мес-
тата, които са предло-
жени на Немската здрав-
на каса за почивка на 
туристи с цел балнеология, 
заяви кметът Иван Але-
ксиев. Той обаче е притес-
нен, че ако летище Бургас 
не работи и няма превоз-
вачи през цялата година, 
идеята ще пропадне, за-
щото те няма как да 
дойдат. „Как ще пристиг-
нат – до Варна и после с 
автобус до Бургас ли?“, 
попита той. Притесне-
нията му са, че освен 
Поморие, са предложени 
Хисаря и Сандански, като 
логистиката заради ле-
тищата Пловдив и София 
е по-добра и немската 
страна ще ги предпочете. 

„В момента Българската 
асоциация по балнеология 
води преговори и да се 
сключи договор, ако няма 
превозвач – какво да очак-

ваме“, възмути се Алекси-
ев по време на третия 
туристически форум 
„Авио/ транспортна свър-
заност в Бургас – „Дести-
нация Бургас – все по-близ-
ка, търсена и достъпна 
– Предизвикателства, 
възможности, решения“.  
Форумът събра на едно 
място туристически 
бизнес, местна власт и 
авиопревозвачи, като 
отново се повдигна тема-
та за липсата на целого-
дишни полети до летище 
Бургас. Авиопревозвачите 
изтъкнаха, че те са само 
транспорт и се очаква 
дестинациите да предла-
гат добър продукт. 

Несебър, Созопол, По-
морие предлагат добър 
продукт – исторически, 
здравен туризъм през 
цялата година, опонира ги 
още Алексиев. Той поиска  
от концесионера сравни-
телен анализ на цифрите 
за летищата на Бургас и 

Варна, за да се види как 
летище Бургас отива 
надолу, а летище Варна е 
във възходяща тенденция. 
Ако концесионерът не го 
направи, държавата в 
лицето на областния 

управител да настоява за 
подобен анализ, каза още 
Алексиев.

По думите му готови 
разработени линии се за-
черкват и се тръгва към 
нови като Саудитска 
Арабия, Аржентина, ази-

атски страни.
Кметът на Приморско 

Иван Гайков каза, че през 
последните месеци освен 
конкуренцията и агресив-
ната реклама на други 
страни, се усеща и още 
една тенденция – приори-

тизирането на летище 
Варна пред Бургас. 

От Министерство на 
транспорта изтъкнаха, 
че е разработена специал-
на програма, насочена към 
летище Бургас и неговия 
приоритет.

Ще пропадне ли идеята немци да идват до Поморие  
за спа туризъм заради липса на полети 

„
Ако на авио-
превозвачите 
не им е  
изгодно, как на 
концесионера 
му е изгодно  
да не работи 
летището?

Иван Алексиев, 
кмет на 
община Поморие

Тодор Иванджи-
ков и Валентин 
Атанасов бяха 

модератори на 
форума

ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ
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Един квартал – една зона е предложението на 
„Възраждане“ в новата наредба за паркиране

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Общинските съветници 
от „Възраждане“ Мариян 
Иванов и Виктория Върба-
нова и народният предста-
вител Борис Аладжов 
обявиха интересно пред-
ложение, което са напра-
вили за изготвянето на 
новата наредба за платено 
паркиране в Бургас. Идеята 
„един квартал – една зона“ 
засега е възприето от ад-
министрацията и част от 
колегите им в Общинския 
съвет. 

Както „Черноморски 
фар“ писа, новата наредба 
ще включва много промени, 
сред които изцяло нова, 
червена зона, или „супер-
център“, която ще е по-
скъпа – 2 лева на час, и ще е 
с времево паркиране до 3 
часа. Според Мариян Иванов 
това ще доведе до ефекта 
на доминото, който досе-

га се наблюдаваше със си-
нята зона, тъй като не се 
предвиждат нови места за 
паркиране, а в обхвата на 
червената зона има много 
бизнес абонаменти. 

„Хората след като видят, 
че няма места в червената 
зона, ще се изместят в 
съседните улици в синя, 
живущите по постоянен 
адрес там ще поискат въ-
веждане на червена. И така 
се връщаме в изходна точ-
ка“, каза той.

Затова те предлагат 
редуциране на червената 
зона до улица „Васил Левски“ 
на север. Първоначално 
обявеният вариант е в 
квадрата от улици и буле-
варди „Сан Стефано“, „Цар 
Симеон“, „Булаир“, „Иван 
Вазов“, части от „Гладстон“ 
и „Фердинандова“ и „Хрис-
то Ботев“.

„Мотивите ни за реду-
циране на зоната са, че в 

северната част има пар-
кинги, които могат да 
играят ролята на буферни. 
Визирам общинския на 
„Гурко“ и този на „Кирил 
и Методий“. Така, ако 
гражданите искат да пар-
кират за по-дълго време и 
работят в този участък, 
то могат да го направят 
на един от двата паркин-
га. Цените ще трябва да 
са малко по-ниски от зо-
ната „суперцентър“. Това 
да се въведе тестово, да се 
види как работи и след 
това вече да се взимат 
кардинални решения“, до-
бави Иванов.

Дали такова редуциране 
ще е възможно все още не 
е ясно, тъй като за пореден 
път имало слухове, че ули-
ца „Васил Левски“ може да 
стане пешеходна зона. 

Именно тук общински-
ят съветник посочи, че 
тяхното предложение „един 

квартал – една зона“ е било 
възприето при обсъждани-
ята.

„Сега „Възраждане“ и 
„Братя Миладинови“ са с 
много подзони. В случая ти 
си плащаш, ако искаш да 
спреш по постоянен адрес 
на дадена улица и няколко 
съседни. Да речем, че няма 
място да спреш там и се 
налага да паркираш в съсед-
на подзона. Тогава идват и 
те глобяват. От ОП 
„Транспорт“ и част от 
общинските съветници 
възприеха тази наша идея. 
Така няма да има проблем 
да паркираш и на съседни 
улици извън досегашната 
подзона, в която си можел. 
Дали това ще бъде възпри-
ето ще видим, когато бъде 
изработен проектът на 
наредбата. Ние ще иници-
ираме една кръгла маса, за 
да можем да чуем мненията 
на повече граждани и екс-
перти. Хубаво е, когато се 
изготвя една наредба, тя 
да е възможно най-добре 
подготвена преди да бъде 
внесена, за да не стигаме 
пак до случаи със сигнали 

до Прокуратурата и до 
падане на наредба в съда“, 
уточни той.

От „Възраждане“ обяс-
ниха, че имат още предло-
жение по наредбата, които 
ще направят в необходи-
мите срокове за общест-
вено обсъждане. 

„Моето лично мнение, 
без да ангажирам партията 
е, че центърът на един град 
трябва да е затворен за 
автомобили и паркирането 
да е по-скоро инцидентно. 
За съжаление нещата при 
нас са изпуснати отдавна. 
Подобна инфраструктура 
се гради с години, тя се 
подсигурява с буферни 
паркинги, създават се ус-
ловия хората да ходят с 
градски транспорт на ра-
бота. Условията към мо-
мента в Бургас според мен 
трудно биха позволили 
едно такова нещо“, про-
дължи Иванов.

Народният представи-
тел Борис Аладжов заяви, 
че без буферни паркинги в 
краищата на зоните няма 
как да се решат проблеми-
те с паркирането. 

„Истината е, че авто-
мобилният парк всяка 
година се увеличава, а 
местата за паркиране са 
ограничени. Без допълни-
телни паркинги, които да 
взаимодействат пряко с 
градския транспорт, няма 
как да се случат нещата“, 
каза той.

Виктория Върбанова 
обясни, че разбира идеята 
на така предложената 
нова зона за ограничаване 
на времето за паркиране, 
за да има място за всеки, 
който има работа в адми-
нистративната част на 
града, да си я свърши. Тук 
обаче тя добави, че в пове-
чето случаи платеното 
паркиране не решава про-
блема с огромния трафик, 
а по-скоро се превръща в 
допълнителен данък за 
бургазлии. 

„Увеличавайки периода, 
в който са валидни като 
зелената, която ще работи 
целогодишно, по никакъв 
начин няма да реши про-
блема, просто ще се взимат 
повече пари от гражданите“, 
сметна тя.

Редуциране. Червената зона да е до „Васил Левски“, за да се ползват паркингите на 
„Гурко“ и „Кирил и Методий“

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Общинският съветник 
Тодор Иванов бе изискал да 
му се предостави инфор-
мация за режимите на 
платено паркиране „Слу-
жебен абонамент“ и „Карта 
за паркинг автомат за 
собствени, наети или ав-
томобили на лизинг“.

Той пита дали има ут-
върдена схема за брой места 
„служебен абонамент“ за 
всяка отделна подзона в 
обхвата на платеното 
паркиране и ако има, колко 
са тези места за всяка под-
зона. В случай че такава 
схема няма, Иванов пита 
на какъв принцип тогава 
ОП „Транспорт“ разреша-
ва или отказва предоста-
вяне на „служебен абонамент“.

В питането му присъст-
ва и въпрос колко са изда-
дените „карти за паркинг 
автомат за собствени, 
наети или автомобили на 
лизинг“, както и какъв е 
приходът от тях за изми-
налата 2023-та по месеци.

Отговор общинският 
съветник получи от за-
местник-кмета на община 
Бургас Станимир Апосто-
лов. По питането, свърза-
но с това дали има утвър-
дена схема за брой места 
„служебен абонамент“, на 
Иванов се отговаря, че ОП 
„Транспорт“ не изготвя 
такива схеми, но се води 
подробен регистър на всич-
ки такива, в който са запи-
сани адресите, броят 
места и фирмата, на която 
са предоставени.    

По второто питане 
Апостолов обяснява, че на 
райони, пътища и части 
от пътища – общинска 
собственост, в рамките на 
специално обозначени за 
това места се въвежда 
режим на платено парки-
ране „служебен абонамент“ 
за търговци, лица, упраж-
няващи свободна професия, 
нотариуси и частни съдеб-
ни изпълнители, вписани в 
съответните регистри, 
съгласно действащото 
законодателство и ползва-
щи собствени или наети 
имоти в територията на 
съответната зона, за кое-
то се заплаща цена в размер, 
определен от Общинския 
съвет. 

„За ползване на режим 
платено паркиране „служе-

бен абонамент“, заинтере-
сованите лица подават 
заявления до директора на 
ОП „Транспорт“, надлежни 
документи за вписване в 
съответния регистър и 
документ за собственост 
или договор за наем. След 
разглеждане на заявленията 
и ако заявителят отговаря 
на указаните в Наредбата 
условия се предприемат 
действия към тяхното 
обособяване и подписване 
на договор“, пише в отго-
вора си заместник-кметът.

От отговора до общин-
ския съветник става ясно, 
че 585 е броят на активни-
те карти за паркинг авто-
мат за собствени, наети 
или автомобили на лизинг. 
Средно месечният приход 
от тази услуга е 7528 лева.

От партията 
на Костадин 
Костадинов 
смятат, че 
единствено 
изграждане на 
паркинги ще 
реши проблема 
с паркирането
ФОТО: АВТОРЪТ

В бъдеще 
„Васил Левски“ 
може да стане 

пешеходна 
зона

ФОТО: АВТОРЪТ

Средно по 7500 лева на месец влизат в хазната от карти за паркинг автомат

Тодор Иванов от ИТН (вдясно) повдигна няколко въпроса, свърза-
ни с платеното паркиране с писмо до администрацията

ФОТО: АВТОРЪТ
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Синя зона и допълнителни паркинги решават 
проблема с паркирането в Приморско и Китен
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Сезонна „синя зона“ и 
допълнителни паркинги 
решават проблема с пар-
кирането в Приморско и 
Китен през лятото. Пла-
теното паркиране ще 
стартира от Лято 2024 
и ще е валидно за месеците 
от юни до август. Това 
заяви за „Черноморски фар“ 
кметът на община При-
морско Иван Гайков. 

„При нас причината за 
въвеждане на „синя зона“ 
не е икономическа, а за да 
може туристите да пар-
кират свободно и да се 
насладят на красотите на 
Приморско и Китен, и 
програмата, която плани-
раме за предстоящия летен 
сезон. Иначе лятото се 
стига дотам хората да 
обикалят по половин час 
без да намерят място и си 
тръгват. Повечето места, 
които са в тези зони, са 
наети от различни тър-
говци, които така или 
иначе тяхната търговия 
не е пряко засегната от 
улицата, тротоарите са 
широки там и хората се 
движат по тях. Те ползват 
паркоместата по-скоро за 
складове, държат си там 

бусовете, които не се 
мърдат през целия сезон. 
Това в централната част 
на туристически град е 
недопустимо“, каза той.

Кметът уточни, че 
именно с въвеждането на 
платено паркиране за се-
зона ще се даде възможност 
за туристи, които идват 
в рамките на няколко часа 
през деня, да паркират 
свободно. 

„Проблемът е, че по 
най-натоварените цен-
трални улици режимът, 
който е на паркиране чрез 
отдаване на паркоместа, 
не дава възможност на 
свободно преминаващи 
автомобили, които имат 
желание да паркират за 2-3 
часа – някой, който иска 
да пие кафе, да вечеря или 
да дойде на плаж. Затова 
ние сме анализирали учас-
тъци от улици, които са 
с достатъчен брой места, 
за да отговарят за необ-
ходимостта от „синя 
зона“ и същевременно да 
не са в ущърб на бизнеса. 
Т.е. да не създават диском-
форт на търговски обекти 
и хотелски бази. Участъ-
ците са в такива периме-
три, които не обхващат 
и не засягат бизнеса. Това 

от своя страна ще даде 
възможност, когато някой 
влезе на територията на 
Приморско или Китен и 
иска да се разходи, да раз-
гледа града, да може да си 
паркира колата, като 
междувременно си пусне 
СМС. Смятаме да сложим 
и паркомати, чрез които 
чужденците да могат да 
ползват услугата. Идеята 
е да дадем възможност за 
интелигентно паркиране 
в централната част на 
двата града“, обясни гра-
доначалникът.

Дали ще работи и през 

септември „синята зона“ 
Гайков отговори, че засега 
не се предвижда, но е въпрос 
на анализ за натовареност-
та. Цената за час парки-
ране, която се предвижда, 
все още не е уточнена, но 
ще е в периметъра между 
1.50 лева и 2 лева, без ДДС.

Друг изключително 
полезен начин, чрез който 
новият кмет на общината 
ще осигури повече парко-
места е с допълните пар-
кинги. 

„В момента се отреждат 
територии, които да 
бъдат организирани за 

масово паркиране. Засега 
не се предвижда да бъдат 
платени зони, а по-скоро 
да дадем възможност за 
територии, които не са 
били оползотворявани и 
стоят в безполезно със-
тояние, да бъдат облаго-
родени и да се даде възмож-
ност и на по-големите 
хотели с голяма леглова 
база, техните туристи 
да имат алтернативни 
места за паркиране, тъй 
като през сезона това се 
оказва най-големият про-
блем за малките градчета. 
Всеки идва с кола, а малки-

те хотели нямат парки-
ране в двора, защото са 
превърнати в барбекю 
зони и заведения. Това пък 
създава една атмосфера и 
характер на населеното 
място, която има своя чар. 
Проблемът обаче е налице, 
защото всеки пътува с 
автомобил. Затова искаме 
да дадем решение за този 
проблем“, завърши Гайков.

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Два нови модела за 
плащане на синята и зе-
лената зона въвежда 
Община Бургас. От след-
ващия месец ще можем да 
плащаме за паркомясто 
чрез QR код, заяви създа-
телят на платформата 
Urbo Андрей Лилов по 
време на кръгла маса по 
проблемите на паркира-
нето в Бургас.

„Това представлява 
олекотен вариант за 
плащане на гостите на 
града, сканирайки кода, 
разположен на отделен 
знак или на установеното 
за това място. Директно 
ще може да се избере да-
дената услуга – ако това 
заплащане е в синя или 
зелена зона, човек си из-
бира съответно зоната, 
натиска „Плати“ и авто-
матично, ако има диги-
тален портфейл, плаща-
нето минава. Той не 
инсталира някакви допъл-
нителни приложения. 
Това е един от най-бър-
зите методи за заплаща-
не на паркомясто. Този 

модел, с колегите от ОП 
„Транспорт“, ще го пуснем 
и в общинските паркинги, 
които са интегрирани 
към Urbo.“  

До лятото ще се въве-
де плащане за паркиране 
през банковия профил на 
потребителя, без да е 
необходимо теглене на 
нови приложения, посочи 
още Андрей Лилов.

Отново чрез мобилно 
приложение ще може да 
се плащат и глобите за 
скоби.

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

В най-кратък срок ре-
шение ще бъде намерено 
и за конфликтната точ-
ка между ул. „Шейново“ и 
ул. „Цар Иван Шишман“. 
Там еднопосочна улица се 
пресича с двупосочна, а 
няма пътен знак, който 
да указва кой е с предим-
ство. На кръстовището 
често се случват ката-
строфи.

По предложение на съ-
ветниците от ПП – ДБ 
предстои да се поставят 
съответните пътни 
знаци за регулиране на 
движението, така че дви-
жещите се пътни превоз-
ни средства по ул. „Цар 
Иван Шишман“ да бъдат 
задължени да пропускат 
движещите се ППС по ул. 
„Шейново“, взеха решение 
на последната сесия об-
щинските съветници.

„
Причината за 
въвеждане на 
синя зона не е 
икономическа, а 
за да може 
туристите да 
паркират 
свободно и да се 
насладят на 
красотите на 
Приморско и 
Китен 

Иван Гайков, кмет 
на община Примор-
ско

ФОТО: ОБЩИНА ПРИМОРСКО

Община 
Приморско ще 
търси повече 

възможности 
за паркиране с 
въвеждането 

на синя зона
ФОТО: АРХИВ

Плащаме за синя зона чрез приложение за 
банкиране и QR код

Слагат пътен знак на 
конфликтна точка 
в центъра на града 

Нерегулираното кръстовище изправя на нокти бургазлии и 
гости. Тук всеки си мисли, че е с предимство       ФОТО: АВТОРЪТ

„Урбо“ прило-
жението –  

то обаче не 
е от най-

удобните и 
практични 

разработки 
ФОТО: АВТОРЪТ

На табелите ще бъде поставен кодът, който ще се сканира
ФОТО: АВТОРЪТ



Внимателно проверяват112 
язовира в областта
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ДОНА МИТЕВА

Около 40% от язовирите 
в Южна България са в първа 
висока степен на потенци-
ална опасност. От всички 
5741 язовира в 14-те области, 
3571 са в графата потенци-
ално опасни, а при 1350 от 
тях е констатиран реален 
риск, сочи справка. Общият 
брой на язовирите в област 
Бургас, която е част от 
Южна България, е 357. 112 от 
тях потенциално опасни. 

Съгласно Наредбата за 
условията и реда за осъщест-
вяване на техническата и 
безопасната експлоатация 
на язовирните стени и на 
съоръженията към тях и за 
осъществяване на контрол 
за техническото им състоя-
ние, на ежегоден контрол от 
ДАМТН подлежат 112 язо-
вира, класифицирани в първа 
висока и във втора значи-
телна степен на потенци-
ална опасност от комисии, 
назначени от областния 
управител на област Бургас. 
При тях зависимостта от 
възможно най-лошите по-
следици от освобождаване-
то на съхраняваните в 
язовирите води, поради 
разрушаването или непра-
вилната им експлоатация е 
налична. Язовирите, класи-
фицирани в трета ниска 
степен на потенциална 
опасност се проверяват 
веднъж на три години, уточ-
няват от пресцентъра на 
Агенцията.

„В Закона за водите и в 
Наредбата, са определени 
правомощията на Държав-
ната агенция за метрологи-
чен и технически надзор 
(ДАМТН), както и условия-
та и критериите за осъ-
ществяване на контрол за 
техническото и експлоата-
ционно състояние на язо-
вирните стени и съоръже-
нията към тях. 

Язовирите  
се класифицират  

в три степени 

на потенциална опасност 
в зависимост от възможно 
най-лошите последици от 
освобождаването на съхра-
няваните в язовира води 
поради разрушаване или 
неправилна експлоатация на 
язовира:

– първа висока степен на 
потенциална опасност;

– втора значителна сте-
пен на потенциална опасност; 

– трета ниска степен на 
потенциална опасност.

Критериите за класифи-
циране на степента на по-
тенциална опасност се оп-
ределят в наредбата от 
междуведомствената коми-
сия, назначена от Министер-
ския съвет, която включва 
представители на Минис-
терството на околната 
среда и водите, Министер-
ството на регионалното 
развитие и благоустройство-
то, Министерството на 
земеделието и храните, 
Министерството на енер-
гетиката, Министерството 
на икономиката, Министер-
ството на вътрешните 
работи и научните среди, 
имащи пряко отношение към 
язовирните стени и съоръ-
женията към тях“, обясняват 
от Агенцията по отношение 
оценката. 

Анализът на комисиите, 
извършили огледите, показ-
ва, че са възможни сериозни 
последици за населението 
при освобождаване на язо-
вирните води, поради раз-
рушаване на части от съо-
ръжението или неправилна 
експлоатация.

През миналата  
година

при осъществяване на самос-
тоятелен контрол от оп-

равомощени от председате-
ля на агенцията служители 
на Главна дирекция „Надзор 
на язовирните стени и съо-
р ъ ж е н и я т а  к ъ м  т я х “  
(ГД НЯСС), са извършени 159 
проверки на язовирни стени 
и съоръженията към тях на 
територията на област 
Бургас, от които 140 плано-
ви и 19 извънредни. 

През същия период, при 
участие на служители на  
ГД НЯСС от ДАМТН в коми-
сии, назначени от Областния 
управител на област Бургас, 
са проверени 117 язовира. 

Обследването на 
язовирите  

на река Потурнашка  
и „Хаджи Яни“,

собственост на община 
Царево, край Лозенец, уста-
новява, че по време на бед-
ственото положение през 
септември миналата година, 
и при двете съоръжения са 
констатирани свлачищни 
процеси и рушене на коро-
ната. „Вече се извършват 
ремонтни дейности по 
сключения договор за въз-
становяване на язовир „Ха-
джи Яни“ в село Лозенец след 
бедствието от 05.09.2023 г. 
Работи се и по проектиране, 
почистване и работа на 
терен при язовир „Потур-
нашки“, съобщават от 
пресцентъра на крайморска-
та община.

При проверките се със-
тавят констативни про-
токоли, с които на соб-
ствениците се дават 
задължителни предписания 
по техническата докумен-
тация и осъществяването 
на безопасна техническа 
експлоатация на съответ-
ната язовирна стена и съ-
оръженията към нея, с 
указани срокове за изпълне-
нието им, поясняват още 
от Агенцията.

Риск. Извършени са 159 инспекции на територията на област Бургас, от които  
140 планови и 19 извънредни

Обследването 
на язовирите

ФОТО: ЧФ

Работи се по 
почистване и 
работа на те-
рен при язовир 
„Потурнашки“
ФОТО: ЧФ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Кметът на община 
Царево Марин Киров на-
прави проверка на дей-
ностите по възстановя-
ване на язовирните стени 
на двата язовира до село 
Лозенец.

Язовир „Потурнашки“ 
се ремонтира след прове-
дена обществена поръчка 
и сключен договор за ин-
женеринг (проектиране и 

строителство). Срокът 
на изпълнение, заложен в 
договора е 420 календарни 
дни.

Дейностите на язовир 
„Хаджи Яни“ се извършват 
след проведена общест-
вена поръчка и сключен 
договор за инженеринг 
(проектиране и строи-
телство). 

Срокът, регламентиран 
в договора, е 270 календар-
ни дни.

Кметът на Царево проследи дейностите  
по възстановяване на водоемите край Лозенец

СЪОБЩЕНИЕ

ПК „Начало“ – с. Люляково, 
общ. .Руен, уведомява всички 
свои членове кооператори, че 
на 26.02.2024 г. от 17:00 ч. в 
залата на читалище „Просвета“ 
ще се проведе квартално съ-
брание за избор на делегати за 
ГОС – отчетна 2023 г.

www.faragency.bg
Следете новините 

в развитие и на 
мобилната версия, 
достъпна за всички 
смартустройства

Марин Киров, 
Кмет на община 
Царево

По време 
на наводне-
нието през 
септември 

м.г. бяха 
разрушени 

стените 
на двата 

язовира в об-
щина Царево

ФОТО: ОБЩИНА 
ЦАРЕВО



Не едно, пет училища 
в община Айтос тази 
година ще се сдобият 

с нови спортни площадки. 
Това стана ясно на 16 фев-
руари, когато на сайта на 
Министерството на обра-
зованието и науката бяха 
изнесени списъците с учи-
лищата, одобрени по Про-
грама на МОН за изграждане 
и основен ремонт на спорт-
ни площадки и физкултур-
ни салони в държавните и 
общинските училища за 
периода 2024 – 2027 г. 

С посредничеството на 
Община Айтос, пет средни 
и основни училища канди-
датстваха за финансиране 
с проекти, които до един 
бяха одобрени. Все още не се 
знае кога точно ще стар-
тира голямото строител-
с т в о  н а  у ч и л и щ н и т е 
спортни игрища в община-
та, но сроковете със сигур-
ност са указани по Програ-
мата.

В образователната ин-
фраструктура на община 
Айтос ще бъдат инвести-
рани общо 900 хил. лв. за 

съоръжения за масов спорт 
в дворовете на учебните 
заведения. Извън списъка за 
сега остават ОУ „Светли-
на“, с. Тополица, което 
избра да подаде проектна-
та си оферта самостоя-
телно, както и ПГСС 
„Златна нива“ – Айтос. 
Другото училище извън 
списъка е ОУ „Св. св. Кирил 
и Методий“, с. Карагеорги-
ево, но то има предимство-
то да притежава цял 
многофункционален спортен 
комплекс, който беше из-
граден по проект на Общи-
ната и се ползва и стопа-
н и с в а  о т л и ч н о  о т 
местната училищна общност.

Одобрените училища за 
финансиране са пет, но 
това не означава, че и нови-
те площадки ще са толкова. 
„Чудесна новина - нашето 
училище е одобрено за из-
граждане на 3 спортни 
площадки. Нашите деца го 
заслужават!“, написа във 
Фейсбук Пенка Кирязова – 
директор на СУ „Христо 
Ботев“. Училището ще 
получи 300 хил. лв. за спорт-

ните съоръжения, съобщиха 
от МОН. По 200 хил. лв. за 
по-ефективна спортна 
дейност с нови игрища ще 
получат две айтоски учи-
лища – СУ „Никола Йонков 
Вапцаров“ и ОУ „Атанас 
Манчев“. Други двете ос-
новни училища от списъка 
са ОУ „Христо Ботев“, с. 
Пирне и ОУ „Христо Ботев“, 
с. Мъглен. По програмата, 
техните проекти получа-
ват финансиране от 100 
хил. лв.

НП
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Одобрени проекти за 900 хил. лв.  
инвестиция в образователната инфраструктура 
Осигурени са средства за нови спортни площадки в пет общински училища

Втори ученически 
конкурс „Апостоле,  

ти пример си за нас!“

Две събития ведно препълниха 
Военния клуб в Айтос на 16 фев-
руари. В навечерието на 151-та 
годишнина от гибелта на Васил 
Левски ученици, учители, роди-
тели и много граждани дойдоха на 
церемонията по награждаването 
на участниците във Втория 
ученически конкурс „АПОСТОЛЕ, 
ТИ ПРИМЕР СИ ЗА НАС!“, и раз-
бира се, за да се срещнат с Ивели-
на Радионова, писателка и поете-
са от гр. Провадия.

Домакини бяха представите-
лите на организаторите, Калоян 
Калоянов – Заместник кмет на 
Община Айтос, Таня Атанасова 
– Петкова – Председател на Об-
щински комитет „Васил Левски“ 
– Айтос и Иван Иларев – Началник 
на Военен клуб – Айтос. Военната 
културна институция любезно 
и с желание отвори врати и за 
детския конкурс, който се про-
веде на 14 февруари.

Във фокуса на двете събития 
бяха децата на Айтос и Апосто-

ла на българската свобода. Важен 
щрих за патриотичната атмос-
фера добавиха песенни изпълнения 
на Младите възрожденци на СУ 
„Никола Йонков Вапцаров“ - Айтос, 
които публиката с възторг ап-
лодира. Във фоайето на Военния 
клуб пък, екипът на Иван Иларев 
и журито на конкурса с предсе-
дател Шасине Сали и членовете 
Светла Янева и Йордан Касъров, 
учители по изобразително изку-
ство, подредиха изложба с рисун-
ките на всички, над 40 млади 
участници.

Калоян Калоянов призна, че е 
впечатлен от рисунките на из-
ложбата и поздрави децата, че са 
рисували с желание и вдъхновение. 
Зам. кметът благодари на учите-
лите и родителите, че полагат 
усилия за подготовката на деца-
та и ги стимулират да развиват 
таланта си и да се изявяват 
Благодарност поднесе и към жу-
рито, което имаше нелеката 
задача да класира детските 
творби.

Калоян Калоянов награди от-
личените от журито на първо и 
второ място в трите възрасто-

ви групи. От името на Военен клуб 
– Айтос, Иван Иларев връчи две 
специални награди. Останалите 
награди децата получиха от 
Ивелина Радионова.

Събитието продължи с пред-
ставяне на темите в 13-те 
книги на Радионова - преклонение 
пред България, българката, бъл-
гарските ценности, традиции и 
фолклор. При представянето на 
творчество си, младата писател-
ка постави акцента върху тема-
та на конкурса – Васил Левски.

Оказа се, че талантливата 
дама има много почитатели в 
Айтос, които познават твор-
чеството й, и с нетърпение оч-
акват новите й книги. Ивелина 
Радионова е автор на стихосбир-
ките „България в сърцето ми”, 
„Златни нишки”, „Копнеж по 
слънце”, „В тебе аз ще остана”, 
„Все ти пиша, Любов” и на повест-
та „Алтъна”. След многото ав-
тографи, Радионова обеща на 
организаторите и публиката 
отново да гостува в Айтос. Още 
през тази година. А конкурсът за 
рисунка?! - той вече е традиция.

НП

Децата и Апостола във фокуса на две събития във Военния клуб

Оказа се, че в двора на СУ „Христо Ботев“ ще изграждат не 
една, а три спортни площадки

И в двора на СУ „Никола Вапцаров“ ще има ново, модерно спорт-
но съоръжение     ФОТО: НП

ОУ „Св. св. 
Кирил и 

Методий“, с. 
Карагеоргиево 

има най-добро-
то спортно 

съоръжение – 
многофункцио-
нален спортен 

комплекс

Заместник-кметът на Община Айтос Калоян 
Калоянов връчи наградите на най-добрите 
малки художници

Празник на родолюбието във Военния клуб - писател-
ката Ивелина Радионова и Таня Атанасова - Петкова 
стимулираха всички участници с с книги и грамоти
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Близо 7 млн. лв. капиталови 
разходи в Бюджет 2024

Общият размер на капита-
ловите разходи в бюджет 
2024 г. на Община Айтос е 

6 574 985 лв. в т.ч. Европейски 
средства и съфинансиране –  
1 010 923 лв. От бюджетни при-
ходи се финансират обекти за  
5 564 062 лв. в т.ч. собствени 
бюджетни приходи в размер на  
1 608 257 лева.

Ето кои са големите обекти в 
капиталовата програма на Общи-
на Айтос за 2024 година

– Изграждане, реконструкция 
и рехабилитация на улици, пар-
кинги и тротоари в кв. 5 и 5А, кв. 
5Б, кв. 8, кв.8А, кв. 8Б по плана на 
гр. Айтос в размер на 671 209 лева. 
Проектът за цялостното благо-
устрояване на квартала ще бъде 
завършен през тази година.

– Основен ремонт на ул. „Васил 
Априлов“ – 623 000 лева 

– Основен ремонт на ул. „Хрис-
то Ботев“ – 528 001 лева 

– Капиталов трансфер за ре-
монт на покрив на Инфекционно 
отделение на МБАЛ Айтос –  
160 000 лева. 

– Капиталов трансфер за 
компютърен томограф /скенер/ 
на МБАЛ Айтос – 300 000 лева.

– Основен ремонт на улична 
настилка на ул. Богориди – 162 569 
лева. 

– Основен ремонт на улица №4 
с. Поляново – 86 000 лева 

– Реконструкция на ул. „Арда“ 
– 115 912 лева. 

– Реконструкция на ул. „Хрис-
то Кърджилов“ – 147 304 лева. 

– Реконструкция на ул. „Ди-
митър Благоев“ – 380 155 лева.

– Реконструкция на ул. „Даме 
Груев“ – 188 461 лева.

– Реконструкция на ул. „Зюм-
бюл“ – 69 210 лева.

– Основен ремонт на ул. „Чен-
гелиеви“ – 175 000 лева –  Основен 
ремонт на ул. „Д-р Павлов“–  
139 000 лева 

– Основен ремонт на ул. „Не-
офит Рилски“ участък 1 – 221 000 
лева 

– Основен ремонт на ул. „Не-
офит Рилски“ участък 2 – 140 000 
лева 

– Основен ремонт на ул. „Ми-

тко Палаузов“ – 106 000 лева 
– Основен ремонт на ул. „Па-

исий“ – 319 000 лева 
– Основен ремонт на улица в 

с. Малка поляна (ул.№ 1, участък 
– 90 000 лева 

– Основен ремонт на улица в 
с. Поляново (ул. № 2 № 7) –  
65 000 лева 

– Основен ремонт на улица в 
с. Пещерско (улица № 11, участък 
2/ – 70 000 лева 

– Изграждане на паркинг в 
кв.136, между ул. „Неофит Рилски“ 
и Детска градина „Слънце“/ – 
 206 000 лева 

– Изграждане на Детска пло-
щадка в кв.5а, УПИ І в гр. Айтос в 
размер на 201 000 лева 

– Изграждане на Детска пло-
щадка в кв.8а, УПИ VІІІ в гр. Айтос 
– 201 000 лева

– Изграждане на детска пло-
щадка в кв. 3а в град Айтос –  
57 624 лева.

– Изграждане на детска пло-
щадка в кв. 191 в град Айтос –  
57 257 лева Предвидени са и капи-
талови разходи за изготвяне на 
проекти:

– ППР – изготвяне на проект 
за общински път BGS 2006 – / I – 6, 
Карнобат – Айтос / – Чукарка от 
км 0+000 до км 3+500, община 
Айтос в размер на 25 000 лева.

– ППР – изготвяне на проект 
за общински път BGS 2014 – / 
BGS2011, Айтос – Мъглен / – Чер-
на могила от км 0+000 до км 4+000, 
община Айтос в размер на 28 000 
лева.

– ППР – изготвяне на проект 
за общински път BGS 1003 – / I – 6 

/, Карнобат – Айтос / – Поляново 
– Карагеоргиево / BGS1004 / от км 
0+000 до км 4+800, община Айтос 
в размер на 33 000 лева.

– ППР – Актуализация на 
проект за Реконструкция и реха-
билитация на общински път BGS 
1002 /I-6, Карнобат – Айтос/ – 
Черноград – Граница общ. (Айтос 
– Карнобат – Айтос) – Раклиново 
на територията на община Айтос 
в размер на 35 136 лева.

– ППР – Актуализация на 
проект за Реконструкция на об-
щински път BGS1004-/I-6/ – Айтос-
Карагеоргиево-Тополица-граница 
община /Айтос-Карнобат/-Кликач-
/I-6/ на територията на община 
Айтос в размер на 23 904 лева.

– ППР – проект основен ремонт 
на ул. „Иван Карагеоргиев“ в гр. 
Айтос в размер на 12 900 лева от 
целевата субсидия за капиталови 
разходи през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на ул. „Паркова“ в гр. Айтос в 
размер на 19 500 лева от целевата 
субсидия за капиталови разходи 
през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на ул. „Лиляна Димитрова“ в гр.
Айтос в размер на 12 000 лева от 
целевата субсидия за капиталови 
разходи през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на ул. „Атанас Манчев“ в гр.Айтос 
в размер на 11 400 лева от целева-
та субсидия за капиталови разхо-
ди през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на ул. „Спартак“ в гр.Айтос в 
размер на 9 000 лева от целевата 
субсидия за капиталови разходи 

през 2024г.
– ППР – проект основен ремонт 

на ул. „Теньо Мангъров“ в гр. Айтос 
в размер на 9 300 лева от целевата 
субсидия за капиталови разходи 
през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на ул. „Плиска“ /участъка между 
ул. Атанас Манчев и ул. Лиляна 
Димитрова/ в гр. Айтос в размер 
на 5 100 лева от целевата субсидия 
за капиталови разходи през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на ул. „Владимир Заимов“ в гр.
Айтос в размер на 9600 лева от 
целевата субсидия за капиталови 
разходи през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на ул. „Антон Страшимиров“ в 
гр.Айтос в размер на 20 700 лева 
от целевата субсидия за капита-
лови разходи през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на ул. „Железопътна“ в гр.Айтос 
в размер на 13 200 лева от целева-
та субсидия за капиталови разхо-
ди през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на ул. „Гарова“ в гр.Айтос в размер 
на 14 100 лева от целевата субси-
дия за капиталови разходи през 
2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на ул. „Харманлийска“ от О.Т.835 
до О.Т.831 в гр.Айтос в размер на 
6500 лева от целевата субсидия 
за капиталови разходи през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на улица №20 в с. Тополица в размер 
на 7200 лева от целевата субсидия 
за капиталови разходи през 2024г.

– ППР – проект основен ре-
монт на улица №3 в с. Тополица 

в размер на 7200 лева от целева-
та субсидия за капиталови 
разходи през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на улица №24 в с. Карагеоргиево в 
размер на 9000 лева от целевата 
субсидия за капиталови разходи 
през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на улица №4 в с. Карагеоргиево в 
размер на 11 600 лева от целевата 
субсидия за капиталови разходи 
през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на улица №9 в с. Мъглен в размер 
на 9900 лева от целевата субсидия 
за капиталови разходи през 2024г.

– ППР – проект основен ремонт 
на улица №2 в с. Мъглен в размер на 
15 600 лева от целевата субсидия 
за капиталови разходи през 2024г.

– ППР – проект Кооперативен 
пазар в гр. Айтос в размер на  
90 000 лева собствени средства.

– ППР – Проект на улично 
осветление на населените места 
в община Айтос в размер на 40 000 

лева собствени средства.
– ППР – проект Детска пло-

щадка в ДГ „Славейче“ в размер на 
5000 лева собствени средства.

– ППР – проект Детска пло-
щадка в ДГ „Радост“ в размер на 
5000 лева собствени средства.

– ППР – проект Детска пло-
щадка в ДГ „Пролет“ в размер на 
5000 лева собствени средства.

– ППР – проект Детска пло-
щадка в ДГ „Здравец“ в размер на 
5000 лева собствени средства.

– ППР – проект Детска пло-
щадка в ДГ „Калина Малина“ в 
размер на 5000 лева собствени 
средства.

– ППР – Детска площадка в с. 
Мъглен в размер на 5000 лева 
собствени средства.

Капиталовите разходи за 
Дирекция „КОВЗС“ са в размер на 
86 500 лв. и за „ОЦСЗУ“ 169 700 лв. 
Капиталовите разходи в общооб-
разователните училища на деле-
гирани бюджети не са посочени в 
капитална програма 2024.

Общината изготвя на над 30 нови проекта за строителство и реконструкция

За рекон-
струкция на 
ул. „Димитър 
Благоев“ –  
380 155 лева

За напълно обновеното и оборудвано през 2023 г. Инфекциозно 
отделение на МБАЛ Айтос, бюджетът е предвидил средства за 
нов покрив

Не се е случвало до сега - бюджетът отделя средства за проект 
на улично осветление в населените места в община Айтос. 
На снимката: Поредна улица с асфалт ще има с. Пещерско – за 
основен ремонт са планирани 70 000 лева  ФОТО: НП

Отборите на двете 
средни училища продъл-
жават надпреварата на 
Областния етап в Бургас  

Общинският етап от Уче-
ническите игри по волейбол за 
учебната 2023/2024 г. се про-
веде на 20 февруари в Спортна 
зала „Аетос“ – Айтос. 

С много желание и хъс за 
победа, тази година в Игрите 
участваха три общински 
училища - СУ „Христо Ботев” 
гр. Айтос, СУ „Н. Й. Вапцаров” 
гр. Айтос и ОУ „Христо Ботев” 
с. Мъглен. Общо 14 отбора със 
140 ученици се включиха в 
надпреварата.

Във възрастовата група 
V-VІІ клас момичета, победа 
извоюва  отборът на СУ ”Хрис-

то Ботев”, втори в класира-
нето е отборът на СУ „Н. Й. 
Вапцаров”, следван от ОУ 
„Христо Ботев” с. Мъглен. И 
в групата на момчетата V-VІІ 
клас, убедителна победа по-
стигна отборът на СУ ”Хрис-

то Ботев”.  Второто място 
е за СУ „Н. Й. Вапцаров”,  тре-
тото -  за ОУ „Христо Ботев” 
с. Мъглен. 

И при девойките VІІІ- Х клас,  
СУ ”Христо Ботев” беше на-
чело, второ място заслужи 

отборът на СУ „Н. Й. Вапцаров”. 
В по-голямата възрастова 
група юноши VІІІ- Х клас, ус-
пехът беше със СУ ”Н. Й. Ва-
пцаров”, СУ „Христо Ботев” 
се задоволи с второто място. 
СУ „Никола Вапцаров“ продъл-

жи победния си ход в групата 
ХІ- ХІІ  клас девойки, второто 
място беше за девойките на  
СУ „Христо Ботев”.

Двете средни училища си 
размениха първенството в 
групата на юношите ХІ- ХІІ  
клас – напред излезе отборът  
на СУ ”Христо Ботев”, следван 
от СУ „Н. Й. Вапцаров”.

Титлата „Най-полезен 
състезател/състезателка” в 
групата V-VІІ клас момчета 
заслужи Димитър Ангелов от 
СУ „Христо Ботев”. При мо-
мичетата V- VІІ клас, съдиите 
оцениха таланта на Стилияна 
Панайотова от СУ „Христо 
Ботев”. Димана Терзийска от 
СУ „Христо Ботев” беше най-
добра при девойките VІІІ- Х 
клас. В същата възрастова 
група при юношите, титлата 

спечели Айтач Хасан от СУ „Н. 
Й. Вапцаров”. Най-полезен 
състезател при девойките 
ХІ- ХІІ клас е Асие Рахимова от 
СУ „Н. Й. Вапцаров”, а при 
юношиге - Пламен Матев от 
СУ „Христо Ботев”.

Състезателите определени 
като „най-полезни“ получиха 
от Община Айтос плакет и 
грамота, а шампионите във 
всички възрастови групи – 
победните купи. Те продължа-
ват участието си в Областния 
етап на Ученическите игри по 
волейбол в Бургас, който ще се 
състои на 24 и 25 февруари т.г., 
в Спортна зала „Нефтохимик”. 

Организатори на Общинския 
етап по волейбол са Община 
Айтос и Сдружение „Волейбо-
лен клуб”- Айтос.

НП

140 ученици участваха в игрите по волейбол 2024

В зала „Аетос“ – началото                  ФОТО: НП



Общинското състезание 
„Лъвски скок“ е дългого-
дишна традиция за 

Айтос. И тази година, по повод 
151-та годишнина от гибелта 
на Васил Левски, на 15 февруари 
ученическото състезание за 
най-дълъг скок се проведе в 
База 2 на СУ „Христо Ботев“. 
Включиха се общо 68 момчета 
и младежи и 53 момичета и 
девойки от всички общински 
училища

Лъвски скок 2024 е на Емил 
Филипов Филипов – 290 см. Той 
е ученик в ПГСС „Златна нива“ 
гр. Айтос, постигна местния 
рекорд в младежката група ХІ-
ХІІ клас. При девойките, най-
добра беше Гюлзере Ариф Осман 
от СУ „Н.Й.Вапцаров” гр. Айтос, 
с постижение от 223 см, в 
групата ХІ-ХІІ клас. При най-
малките момчета фаворит е 
Митко Рамадан Адем – 201 см. 
От СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. 
Айтос. При момичетата ІІІ-ІV 
клас най-успешна беше Айля 
Гюрсел Байрамалиева от СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос  – 170 
см. Надпреварата традицион-
но се организира от Община 
Айтос със съдействието на 
Лекоатлетически спортен клуб 
„Айтос” и СУ „Христо Ботев” 
гр. Айтос.

Класирането „Лъвски скок 
2024 г.”

МОМЧЕТА:
I-ва възрастова група III – IV 

клас
1. място: Митко Рамадан 

Адем – 201 см. СУ „Н.Й.Вапцаров“ 
гр. Айтос

2. място: Стоил Ангелов 

Христов – 195 см. ОУ „Атанас 
Манчев“ гр. Айтос

3. място: Минчо Атанасов 
Минчев – 184 см. ОУ „Атанас 
Манчев“ гр. Айтос

II-ра възрастова група V-VI 
клас

1. място: Илия Асенов 
Илиев – 223 см. ОУ „Атанас 
Манчев“ гр.Айтос

2. място: Мустафа Хюсемн 
Алиев – 219 см. ОУ „Атанас 
Манчев“ гр. Айтос

3. място: Мерджан Виждан 
Емин – 215 см. ОУ „Христо 
Ботев“ с. Пирне

III-та възрастова група 
VII-VIII клас

1. място: Денислав Петров 
Недков – 249 см. СУ „Н.Й. 
Вапцаров” гр.Айтос

2. място: Динко Ангелов 
Чолаков – 234 см. ПГСС „Злат-
на нива“ гр. Айтос

3. място: Стойчо Стоянов 
Евтимов – 232 см. ОУ „Атанас 
Манчев“ гр. Айтос

IV-та възрастова група 
IХ-Х клас

1. място: Айтач Мехмед 
Хасан – 280 см. СУ „Н.Й.Вапцаров“ 
гр. Айтос

2. място: Атанас Асенов 
Асенов – 269 см. ПГСС „Злат-
на нива” гр.Айтос

3. място: Рахман Басриев 
Ахмедов – 264 см. СУ „Христо 
Ботев” гр.Айтос

V-та възрастова група ХI-
ХII клас

1. място: Емил Филипов 
Филипов – 290 см. ПГСС „Злат-

на нива“ гр. Айтос
2. място: Слави Славов 

Димитров  –  272 см.  СУ 
„Н.Й.Вапцаров” гр.Айтос

3. място: Йордан Валенти-
нов Костов  – 267 см  СУ 
„Н.Й.Вапцаров” гр.Айтос

МОМИЧЕТА:
I-ва възрастова група III – IV 

клас
1. място: Айля Гюрсел Бай-

рамалиева  –  170  см.  СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос

2. място: Елис Ерджан Рафет 
– 172 см. ОУ „Св.Св. Кирил и 
Методий” с. Карагеоргиево

3. място: Мейра Ибрям 
Мехмед – 167 см. ОУ „Христо 
Ботев“ с. Мъглен

II-ра възрастова група V-VI 
клас

1. място: Гюлтен Исмаил 
Махмуд – 200 см. СУ „Н.Й. 
Вапцаров” гр. Айтос

2. място: Невена Пенчева 
Хаджизлатева – 197 см. СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

3. място: Клара Радости-
нова Дживанова – 197 см. СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос

III-та възрастова група 
VII-VIII клас

1. място: Айше Сеид Азим 
– 208 см. ПГСС „Златна нива“ 
гр. Айтос

2. място: Юзлем Касим 
Мюмюн – 205 см. СУ „Христо 
Ботев“ гр. Айтос

3. място: Айсун Ахмедова 
Ходжова – 201 см. ОУ „Св.Св. 
Кирил и Методий” с. Караге-
оргиево

IV-та възрастова група 
IХ-Х клас

1. място: Селиме Хасан 
Ахмед – 208 см. СУ „Н.Й.Вапцаров” 
гр.Айтос

2. място: Светослава Ми-
ленова Кръстева – 198 см. СУ 
„Христо Ботев” гр.Айтос

3. място: Седеф Белгин 
Топал – 193 см. СУ „Христо 
Ботев” гр.Айтос

V-та възрастова група ХI-
ХII клас

1. място: Гюлзере Ариф 
Осман – 223 см. СУ „Н.Й.Вапцаров” 
гр. Айтос

2. място: Добромира Васи-
лева Стаматова – 220 см. СУ 
„Н.Й.Вапцаров” гр.Айтос

3. място: Кадрие Рейхан 
Сабахатинова – 209 см. СУ 
„Христо Ботев“ гр.Айтос

Над 120 деца и младежи скачаха на  
общинското състезание „Лъвски скок 2024”

III23 – 29 ФЕВРУАРИ 2024

Лъвският скок 2024 е на Емил Филипов Филипов – 290 см

Покана за детски танцов спектакъл
„Момина молитва“ 

СУ „Никола Й. Вапцаров“ – Айтос, Общински комитет „Васил Левски“ – Айтос  
и Военен клуб – Айтос канят айтозлии на 

Танцовия спектакъл „МОМИНА МОЛИТВА“
на 29 февруари 2024 г., от 17.30 часа, във Военен клуб – Айтос,  

Подготвен с много труд и старание от децата, членове на клуб „Млади възро-
жденци“, 4Б клас, на СУ „Никола Йонков Вапцаров“, с ръководители Таня Атанасова 
Петкова и Стойка Тодорова. 

Спектакълът е посветен на националния празник Трети март и 146 години от 
Освобождението на България.

Първомартенска 
благотворителност  

в МБАЛ – Айтос, по идея 
на Вътрешно отделение

По идея на медиците от 
Вътрешно отделение на 
МБАЛ – Айтос, и остана-
лите структури на об-
щинската болница са 
прегърнали благотворител-
на кауза, която да стопли 
сърцата на деца в нужда, в 
навечерието на 1-ви март. 
Не само медиците ще 
участват в инициативата, 
но и техните деца и внуци. 

Организаторите съобщават 
още, че всички мартеници 
са дарени от служителите 
на болницата, а техните 
малки наследници ще бъдат 
продавачи на усмивки, 
здраве и късмет.

Благотворителната 
кампания с участието на 
всички работещи в болни-
цата „Подари усмивка с 
мартеница за здраве!“ 
стартира на 23 февруари, 
във фоайето (пред сестрин-
ската стая) на Вътрешно 
отделение.

Всеки който желае може 

да зарадва своите близки и 
да закупи от мартенските 
символи. Събраните от 
продажбата средства ще 
бъдат дарени на деца в 
нужда.

„С всяка закупена мар-
теница дарявате усмивка 
на дете в нужда. Ще ви 
очакваме на 23.02.2024 г., 
от 11.00 часа. Доброто е 
заразно и никога не е на-
празно!“, призовават към 
съпричастност организа-
торите от ВО на „МБАЛ 
– Айтос“ ЕООД.

НП

„Подари усмивка с мартеница 
за здраве!“

Вътрешно отде-
ление на МБАЛ – 
Айтос 
ФОТО: НП

В годините интересът към състезанието 
расте

Емил с Лъвски скок 2024 Традиционно скоковете се провеждат в База 2 на СУ „Христо 
Ботев“      ФОТО: НП



АЙТОЗЛИЯТА ИВАН СТРАТИЕВ В HELL’S KITCHEN:

Влизам, за да покажа кой съм и какво мога. 
Искам баща ми да се гордее с мен!

23 – 29 ФЕВРУАРИ 2024IV

Ден преди старта на новия 
сезон на кулинарното 
предаване по Нова тв 

Hell‘s Kitchen с шеф Ангелов, 
Василка Кръстева ни инфор-
мира във Фейсбук, че сред 
участниците ще бъде и съседът 
ѝ, младият и талантлив гот-
вач, айтозлията Иван Стра-
тиев. И нали открай време ние, 
айтозлии, сме си локални па-
триоти, вярвам, много от нас 
търпеливо зачакаха пред екра-
на вечерта на 20 февруари.

Беше голямо чакане – наше-
то момче беше представено 
последно във формата. Обаче 
ние, айтозлии, сме с жилав 
корен – въоръжихме се с тър-
пение и дочакахме стартовото 
кулинарно състезание между 
отборите на дамите и мъжете. 
За първото изпитание в „Кух-
нята на ада“ Иван заложи на 
домашна бишкота с френски 
крем Сабайон, която, според 
шеф Ангелов не можа да пребо-

ри „таралежа“ на Мис Баба, 
Магдалена – дамата с огромен 
маникюр, чиято бална рокля 
обриса печките в кухнята. Не 
спорим за вкуса на „таралежа“, 
но мнозина си спомниха, че в 
часовете по готварство като 
ученици са правили подобни 
таралежчета, без много усилия. 
За вкуса на бишкотата (която 
зрителите не видяха) шеф 
Ангелов беше лаконичен: „Имаш 
три изключително сладки 
компонента в една чиния. 
Иначе, приятно“. И май тога-
ва, не само айтозлии, но и 
всички зрители „хванаха“ 
идеята. И тук, както в пове-
чето български тв формати 
се лансират атрактивните, 
нестандартните персони, 
участниците, които не са 
точно готвачи, но пък готвят 
в пинко костюми, с бални рок-
ли и деколтета, имат розови 
коси и са горди, че се снимат 
във филми за възрастни.

Затова не се учудихме, че 
„мечтаното място за живеене“ 
за Иван не е България. Явно 
разбрал, че амбицията на ин-
телигентните и скромни 
млади хора у нас трудно може 
да противостои на показност-
та, на нахалната посредстве-
ност, грубия език, еснафщина-
та, които подобни реалити 
формати толерират.

Иван е личност от друго 
тесто. Роден е и възпитан в 
семейство на трудолюбиви и 
уважавани родители, научи НП. 
Баща му Добрин е бивш воен-
нослужещ, майка му Надежда 
е управител на фирма, която 
се занимава с търговия. Всички 
в града познават баба му по 
бащина линия, сърдечната 
Роси, чийто брат Стойчо 
Преснаков е талантлив худож-

ник. По информация от Кръсте-
ва, която познава семейството 
и Иван от дете, в Смядово има 
галерия, която носи името на 
художника. И ако родственикът 
е рисувал картини, днес Иван 
рисува в чиниите кулинарна 
магия.

Типично за айтозлии, оста-
ваме оптимисти за бъдещето 
на Иван Стратиев в Hell‘s Kitchen. 
От тв визитката научихме за 
опита му като готвач и за 
мотивите, довели 23-годишния 
айтозлия в предаването. За-
вършил е кулинарна академия в 
София, от една година работи 
в ресторант в столицата като 
готвач на топла кухня. Опре-
деля се като тих и спокоен 
човек, понякога даже срамежлив. 
„Но на моменти мога да бъда 
много шумен и забавен. Едно 
от любимите ми хобита е 
зумба, там се чувствам по-
свободен, забавлявам се, тан-
цувам“, казва Иван.

От малък мечтае да стигне 
до Америка, за него това е 
мечтаното място за живеене. 
„Място, където хората са по-
толерантни, имат по-малко 
предразсъдъци. И след като 
завърших академията имах 

възможността да отида до 
там. Работих в едно малко 
градче до Ню Йорк, в един дос-
та голям хотел, където се 
провеждаха много мероприятия 
и сватби. По време на стажа 
ми в Америка работих като 
сладкар, пекар, на грил и на 
топла кухня. В края на стажа 
ми предложиха да остана като 
шеф де парти (шеф на станция), 
но за жалост нямаше как, за-
щото визата ми изтичаше. 
Трябваше да се прибера в Бъл-
гария“, разказа пред Нова тв 
Иван.

Сега работи с надеждата да 
натрупа достатъчно знания 
и един ден отново да замине за 
Америка. А Hell‘s Kitchen е 
стъпало към постигане на 
мечтата. Във формата е не 
само да се докаже пред себе си, 
но и пред баща си, който често 
критикувал решенията му. 
„Въпреки че често спорим знам, 
че той ме обича и подкрепя в 
това, което правя. Влизам, за 
да му покажа кой съм и какво 
мога, и да го накарам да се гор-
дее с мен“, видимо развълнуван 
каза още Иван. Стискаме палци 
да успее!

НП

Децата на ДГ „Радост“  
с патриотичен 

спектакъл по повод 
годишнината

На 19 февруари, деца и учи-
тели, родители, директори, 
граждани и ученици препълни-
ха с цветя и вълнение храм „Св. 
Димитър“ в Айтос. Заупокой-
на молитва в памет на Апос-
тола на българската свобода 
Васил Левски отслужи енорий-
ски свещеник Ромил Георгиев. 
Във възпоменателното тър-
жество по повод 151 години 
от обесването на Васил Левски 
с много патос и талант се 
включиха децата от ІV А гру-
па на детска градина „Радост“ 
с директор Славка Рачева и 
учителки Султанка Николова 
и Красимира Друмева.

Сред присъстващите бяха 
кметът Васил Едрев, предсе-
дателят на Общински съвет 
Айтос Красимир Енчев, зам.-
кметът на община Айтос 

Калоян Калоянов, общински 
съветници. В храма, в народни 
носии, децата на „Радост“ 
представиха вълнуващ спек-
такъл от стихове и песни за 
живота и делото на Левски. 
Кметът Васил Едрев поздрави 
малчуганите за въздейства-

щите изпълнения, с едноми-
нутно мълчание, айтозлии 
отдадоха почит на най-без-
смъртния българин. 

Венци и цветя на призна-
телност Айтос поднесе пред 
паметната плоча на една от 
стените на айтоската църк-

ва. Барелефът е поставен 
преди четвърт век от Общин-
ски комитет „Васил Левски“ 
със съдействието на Община 
Айтос и е с надпис „През 1872 
г. Левски е минал през Айтос и 
е пял този храм (по предания)“.

НП

Заупокойна молитва и детски стихове в храма  
за 151 години от гибелта на Апостола

Кметът Васил Едрев и зам.-кметът Калоян Калоянов поздравиха всеки един от малчуганите и 
техните учители за спектакъла в храма

Децата от ІV А група на детска градина „Радост“

Приемственост. Традиция за Айтос е детските градини да 
подготвят програмата за честването на 19 февруари

Иван Стратиев, готов за кулинарното предизвикателство

Иван с родителите сиС майка си Надежда

В Hell‘s Kitchen 
– началото
ФОТО: НАДЕЖДА 

СТРАТИЕВА
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ога и как решихте, че искате да 
се занимавате с наука и по-
точно със селекция на растени-
ята?

– Моите родители имаха 
много земя и все си говореха, че 
един ден трябва да стана агроном, 
което вероятно по-късно ми е 
повлияло да кандидатствам 
именно за тази специалност. Но, 
разбира се, интересът идваше и 
от моя страна. По това време 
тъкмо бяха започнали да се въ-
веждат нови високопроизводи-
телни машини, изкуствени то-
р о в е ,  к а к т о  и  р а з л и ч н и 
селскостопански химически 
препарати, с които се контро-
лират болестите и се подобрява 
продуктивността и качеството 
на земеделската продукция. Тези 
неща винаги са ме вълнували и са 
пробуждали любопитство в мен. 

– Какво Ви подтикна да 
посветите живота си на изу-
чаването и отглеждането на 
ечемик?

– Работих в производството 
и отглеждах много пшеница, 
ечемик и други култури. Ечемикът 
през тези години имаше много 
недостатъци: като култура 
полягаше още по време на врете-
ненето и изкласяването, зрееше 
много късно и това, съответно, 
водеше до голямо напрежение в 
производството му. Наблизо 
беше тогава Институтът по 
земеделие в Карнобат и когато 
се обяви конкурс за научен работ-
ник по селекция на ечемика – кан-
дидатствах, спечелих конкурса 
и започнах през 1971 да работя в 
областта на селекцията на зим-
ния пивоварен ечемик. 

– Бихте ли ни разказали по-
вече за ечемика като зърнена 

култура? 
– Ечемикът е едно от, най-

рано отглежданите от човека, 
растения. Находки от зърна на 
ечемик на възраст над 10,000 го-
дини са открити в страните от 
Близкия изток и Турция. Днес 
ечемикът се е приспособил към 
различни почвени и екстремни 
климатични условия и в световен 
мащаб заема по площи 4 място в 
групата на зърнените култури 
след пшеницата, царевицата и 
ориза. Зърното на ечемика съдър-
жа много добро съчетание от 
въглехидрати, белтъци, соли, 
витамини и незаменими амино-
киселини. Най-широка употреба 
и най-голямо значение има като 
фураж в животновъдството. 
През 70-те години в България при 
условията на високоразвито 
животновъдство, годишната 
площ на ечемика е достигала 6 
милиона декара и до началото на 
90-те години е била около 4 мили-
она. Понастоящем тя е около 1 
милион декара. Неголямо количе-
ство зърно се използва за сурови-
на в пивоварната промишленост 
и докато за фуражни цели се 
предпочита зърно с по-високо 
белтъчно съдържание, за пиво-
варни цели се избират сортове, 
които осигуряват зърно с по-
добра изравненост и с по-ниско 
белтъчно съдържание. Така са се 
оформили 2 групи сортове, с 
многореден клас за фураж и с 
двуреден клас за пиво и за фураж. 
Наред с тези две основни насоки 
на използване на ечемика, в някои 
страни той намира приложение 
в хранителната и във фармацев-
тичната промишленост, а също 
и като сурогат на кафето. Сор-
товете ечемик може да се отна-
сят към три различни биологич-
ни типа на развитие в зависимост 
от реакцията им към условията 
на отглеждане – зимен, пролетен 
и зимно-пролетен. При зимния 
биотип растенията се нуждаят 
от различна продължителност 
от време с ниска температура 
– около и по-ниска от 0 градуса 
по Целзий. Пролетният тип не 
се нуждае от ниска температура, 
а зимно-пролетният тип не се 
развива в условията на късия ден. 
Тези особености на ечемика ус-
ложняват селекционната работа 

на тази култура, тъй като един 
нов сорт трябва да съчетава 
различни признаци, водещи до 
повишена продуктивност и до 
добри качества на зърното. Така 
в селекционната работа се е на-
ложила тъй наречената предста-
ва за идеалния сорт в даден гео-
графски район. В представата си 
за идеалния сорт са отнесени 
повече от 30 признака и свойства, 
като студоустойчивост, сухо-
устойчивост, жароустойчивост, 
устойчивост на различни болести 
и неприятели, височина на рас-
тението, устойчивост на поля-
гане, ранозрелост, химичен състав 
на зърното, физически качества 
на зърното, добива на зърно от 
единица площ, елементите на 
добива и др. Крайната цел е съче-
таването на тези признаци в един 
генотип. А за успеха на селекцион-
ната работа е необходим подхо-
дящ изходен материал, познаване 
на генетиката на признаците и 
редица други условия и предпос-
тавки. Кандидат-сортът се 
подлага на изследване от органи-
те на държавното сортоизпит-
ване, където трябва да превъз-
хожда стандартите, тоест 
най-добрите сортове, които се 
отглеждат в страната. Създава-
нето на един нов сорт ечемик 
продължава с 8 до 15 и повече го-
дини себеотдаване и носи изклю-
чително емоционално удовлет-
ворение на селекционера, което 
не може да се изрази с думи. 

– Според данни на Службата 
за външно земеделие на САЩ, 
преди войната Украйна е оси-
гурявала 17% от ечемика на 
световните пазари. Смятате 

ли, че войната в Украйна ще 
доведе до сериозен дефицит на 
ечемик в България през следва-
щите години?

– Не мисля, че може да възник-
не дефицит или излишък, тъй 
като в нашата страна производ-
ството на ечемик вече е твърде 
незначително и не представлява 
голям интерес за международния 
пазар. Съществуват, разбира се, 
епизодични случаи на експорт, но 
няма сигурен пазар, заради който 
производителите биха се насо-
чили към значително увеличение 
на площта на ечемика в страната. 
Този въпрос, обаче, неволно про-
вокира с примера си за Украйна, 
която полага огромни и сполуч-
ливи усилия за намиране на пазар 
и транспортиране на произведе-
ното от земеделците в страната 
зърно до световните пазари. И 
това се случва при всички същест-
вуващи екстремни условия и 
рискове. 

– Кой фактор намирате за 
основен при обуславянето 
продуктивността на култу-
рите?

– Продуктивността на кул-
турите зависи от много факто-
ри, на първо място са природните 
условия. Необходим е някакъв 
комплекс от благоприятни при-
родни фактори, за да може да се 
отглежда дадена култура и да 
бъде рентабилно нейното произ-
водство. Друг също толкова важен 
фактор е генотипът или с други 
думи – сортът. Сегашните сор-
тове в сравнение със сортовете 
от преди 50 години дават двойно 
и повече по-високи добиви, защо-
то отговарят по-добре на при-
лаганите нови технологии за 
отглеждане. Така стигаме и до 
следващия съществен фактор – 
развитието на агротехнологията, 
която има голямо значение при 
отглеждането на ечемика и, въ-
обще, на културните растения. 
Тя включва разнообразни обра-
ботки на почвата, грижи за под-
държане и подобряване на почве-
ното плодородие, подготовката 
на семената, сеитбата и прила-
гането на разнообразни практики 
за отглеждане на посевите и 
прибиране на реколтата от 
различните земеделски култури.

– Според Вас, кои са основни-

те предизвикателства за земе-
делското производство?

– Да речем, че това са предиз-
виканите от човечеството 
климатични промени, макар че аз 
не вярвам, че единствено човекът 
ги предизвиква. Не вярвам, защо-
то земята през своето същест-
вуване е претърпявала множество 
инциденти и периодични драс-
тични промени на климата. На-
стъпвали са ледниковите периоди, 
после тропическите гори са 
ставали пустини и обратно, а 
това в много случаи е водило до 
погребване на възникналите чо-
вешки цивилизации в недрата на 
Земята. Нека ви дам един пример, 
преди години в Исландия изригна 
вулканът Ейяфятлайокутъл и 
всички летища в Европа, както 
и в Канада и Северна Америка, 
останаха затворени. Едно голямо 
вулканско изригване изхвърля 
толкова вредни вещества, кол-
кото хората не биха могли за 20 
години да изхвърлят. Ако днес 
приемем, че може да се премахне 
цялото човечество с всичките 
му начини на замърсяване, смятам, 
че след 50 години глобалното за-
топляне отново ще бъде налице, 
със или без нас. Друго основно 
предизвикателство за земедел-
ското производство е голямото 
насищане на почвите и природа-
та с различни химически вещества 
и торове, както и липсата на 
условия за осъществяване на из-
куствено напояване на култури-
те. Не на последно място, през 
последните години в България се 
получи едностранчиво развитие 
на земеделското производство и 
развитието на зърнените и 
маслодайните култури стана 
основна дейност на българското 
земеделие, докато се пренебрег-
наха някои много необходими 
дейности като зеленчукопроиз-
водство, овощарство и десертно 
лозарство. Днес страната ни се 
изхранва на практика от внос, 
при положение че преди години не 
само се е задоволявала, но е и из-
насяла голямо количество земе-
делска продукция в чужбина, 
хранейки много други държави. 
Сега сме стигнали дотам, че вече 
не можем да се самоизхранваме и 
това е един от най съществени-
те проблеми в нашето земеделие. 

– Смятате ли, че България 
се нуждае от повече млади хора, 
които да се занимават с наука 
във Вашата област и защо?

– Не само България, а като 
цяло, в научната област е много 
полезно да има млади хора, тъй 
като те са основният източник 
на креативност. Не е тайна, че 
се наблюдава застаряване при 
хората, които се занимават с 
аграрна наука. В много случаи 
възрастните хора вървят рутин-
но, което също не е за подценява-
не за развитието на човешкия 
фактор в науката, но при тях 
креативността намалява, дока-
то младите, когато се развиват 
добре, след 5 или 10 години дават 
много добри резултати. 

– Какъв съвет бихте дали на 
хората, които тепърва поемат 
по Вашия път в света на агро-
номията? За какво трябва да 
са подготвени?

– Трябва, на първо място, да 
бъдат идеалисти, да имат силен 
афинитет към научни изследва-
ния и да се подготвят за много 
лишения и трудности, защото 
се изисква търпение, усърдна 
работа и себеотдаване. Докрай 
остават само твърдите идеали-
сти, които са решили да посветят 
живота си на науката. 

– Има ли нещо, според Вас, 
което коренно трябва да се 
промени в България спрямо 
производството на зърнени 
култури?

– Зърнопроизводството в 
България се развива много добре, 
но тук има добри природни усло-
вия за развитие не само на зър-
нопроизводство, но и за много 
други култури, от които се 
нуждае трапезата на българите. 
Ако се увеличат 4-5-10 пъти 
субсидиите на дребните стопа-
ни за производство на плодове и 
зеленчуци, ако им се помогне да се 
обслужват със съвременни маши-
ни и да поливат земята си, да се 
кооперират помежду си и да се 
улесни реализацията на произве-
дените от тях продукти, Бълга-
рия ще може да се самоизхранва и 
да изнася земеделски продукти 
на външния пазар. Но, както се 
вижда, предстои много работа 
на много хора, за да може това да 
се случи в обозримото бъдеще. 

„
Днес 
страната 
ни се 
изхранва на 
практика 
от внос

ПРОФ. ДСН НЕДЕЛЧО 
МЕРСИНКОВ
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

 Проф. Неделчо Мерсинков е дългогоди-
шен селекционер и д-р на науките, който 
от 1971 до 2007 се занимава с научноизсле-
дователска дейност по проблеми на 
генетиката и селекцията на ечемика, 
предназначен за пивоварни цели. 
 През последния етап от своя стаж,  
в продължение на 12 години, той е бил 
заместник-директор и 4 години – дирек-

тор на Института по земеделие в 
Карнобат. 
 В резултат на своите селекционни 
изследвания има признати 15 сорта 
ечемик, някои от които след 1988 г. стават 
основни сортове в страната в продълже-
ние на 20 години. Два от създадените от 
него сортове са определени за стандарти в 
държавното сортоизпитване.

К

Създаването на един нов 
сорт ечемик продължава 
с 8 до 15 и повече години 
себеотдаване

Проф. Неделчо Мерсинков, селекционер и бивш 
директор на Института по земеделие в Карнобат:



Нова визия. Инвестиция за над 960 хил. лв. създава комфорт за жителите на района 
в Новия град, обособяват 67 нови паркоместа

МОНИКА ИЛИЕВА

Инвестицията за над 
960 хил. лв.  – в района за-
ключен между улиците „Г. 
Кондолов“ и „Морска“ – ще 
подобри инфраструкту-
рата в кв. „Св. Георги“ в 
Поморие. Това стана ясно 
на обществено обсъждане, 
проведено в НЧ „Светли-
на 1939“. 

Проектът, спечелен през 
Местна инициативна 
група (МИГ) – Поморие, 
се състои от три части 
с различна финансова рам-
ка, първата от които 
започва след двайсет дни. 
Стартира се ударно с 
асфалтирането – първи 
лот. Следващият – втори 
етап – ще включва изграж-
дане на тротоари и паваж 
около блоковете и пеше-
ходни алеи, третият – 
озеленяване и осветление, 
детски кътове и такива 
за отдих.

„Ако се наложи нещо 
допълнително, Община 
Поморие ще дофинансира 
проекта. Избран е изпъл-
нител. Етапите по благо-
устрояването на района 
ще вървят един след друг. 
Срокът за изпълнението 
е девет месеца. За всеки 

лот по три. Предвижда се 
през летния сезон ремонт-
ните работи да бъдат 
прекратени, а наесен от-
ново да се възобновят“, 
обясни кметът на града 
Иван Алексиев. 

Изрично бе подчертано, 
че паркирането остава 
свободно. Синя зона не е 
предвидена, освен по цен-

тралната транспортна 
– свързваща двете части 
на полуострова – ул. „Княз 
Борис I”.

67 нови паркоместа ще 
бъдат изградени в по-ши-
роката част на облагоро-
дявания район.

Джобове за контейне-
рите – проектът пред-
вижда пред всяка коопера-

ц и я  д а  и м а  п о  т р и . 
Местоположението им 
провокира дискусия – „вя-
търът разхвърля боклука, 
носи миризма“ – атакува-
ха жителите на кв. „Св. 
Георги“. От общинска 
администрация поясниха, 
че те ще бъдат пред сгра-
дите, откъм дигата ос-
тава свободно простран-
ство. Бе уточнено и че 
подземно сметосъбиране 
е невъзможно. „За да по-
тънат контейнерите им 
трябват 2.40 м под земя-
та. В Поморие водата 
излиза на 1.20 м. Поради 
тази причина спечеленият 
проект за подземни кон-
тейнери в гр. Поморие е 

реализиран в съставното 
селище Ахелой“, разясни 
Алексиев пред събралите 
се. 

След обща дискусия бе 
уточнено ремонтът да 
започне от ляво надясно 
– плажът, детската пло-
щадка – за да се приключи 
до началото на лятото и 
машините да влязат на-
вътре в квартала. 

Отвеждането на дъж-
довните води бе друг 
ключов момент, на който 
акцентираха живеещите 
по „Морска“. Иван Алек-
сиев обясни, че са предви-
дени нови решетки, които 
ще подменят старите 
негодни за експлоатация. 

Събралите се обърнаха 
внимание, че някои от 
подходите са особено 
стръмни и поискаха от 
общината да бъдат изгра-
дени отново, за да се уле-
сни достъпът до алеята 
за инвалиди и майки с 
детски колички. От там 
се ангажираха с решение и 
показаха, че на много мес-
та бордюрите са с нама-
лена височина за тяхно 
улеснение. 

Община Поморие очак-
ва предложения от жите-
лите на кв. „Св. Георги“ за 
типа озеленяване в района 
подлежащ на реконструк-
ция.

Община Поморие започва ударно 
благоустрояване на ул. „Морска“
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Кметът Иван Алексиев представи проекта             ФОТО: АВТОРЪТ

От общината 
очакват пред-
ложения и от 

жителите
ФОТО: АВТОРЪТ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Общинските съветници 
гласуваха бюджета на об-
щина Несебър за 2024 г.  
Финансова рамка е в размер 
на 105 450 000 лв.

Капиталовата програма 
за текущата година въз-
лиза на 48,5 млн. лв., от 
които 30 млн. са осигурени 
от държавния бюджет. 
Това е във връзка с новите 
механизми на държавно 
финансиране, при които 
общините кандидатстват 
с  изцяло подготвени про-
екти.

Община Несебър е зая-
вила проектна готовност 
и кандидатства за финан-
сиране на строителство-
то на: закрит плувен басейн 
в ж.к. „Черно море“; рекон-
струкция и основен ремонт 
на съществуваща сграда в 
с. Равда в полифункционал-
на; подземен паркинг до СУ 
„Любен Каравелов“; стро-
ителство на нови улици в 
с. Равда; строителство на 
Археологически музей – гр. 
Обзор; строителство на 

многофункционална сграда 
в с. Кошарица; велоалея 
между селата Оризаре и 
Гюльовца; спортни игрища 
в гр. Свети Влас и с. Равда; 
осветление на Градски 
стадион Несебър и на ве-
лоалеята Тънково – Слънчев 
бряг; продължаване на по-
етапната подмяна на во-
допроводна мрежа в селата 
Оризаре и Гюльовца; улици 
в Слънчев бряг – запад и др.

В капиталовата програ-
ма за настоящата година 
са включени обекти от 
техническата инфраструк-

тура, строителство на 
нови и ремонти на същест-
вуващи детски площадки 
и вътрешноквартални 
улици, подобряване на 
условията в сгради общин-
ска собственост, които 
ще бъдат извършени със 
собствени средства в то-
ва число и строителство-
то на втори етап от ре-
конструкцията на ул. 
„Първа“. В частта „Про-
ектиране“ са заложени: 
планове за консервация и 
реставрация на културни 
ценности, нови улици, 

тротоари, паркинги, ве-
лоалеи, спортни и детски 
площадки по населени 
места, улично осветление 
в населените места и др.

Общинските съветници 
одобриха предложените в 
приходната част на бю-
джета постъпления от 
местни дейности в размер 
на 79 264 190 лв.  Средства-
та от държавния бюджет 
за финансиране на делеги-
рани дейности и др. е 
26 185 810 лв. От данъци 
върху имуществото са 
предвидени  приходи в 

размер на 37 500 000, а не-
данъчните възлизат28 375 597 
лв. Преходният остатък 
от 2023 г. е над 12 млн. лв.

Едно от най-важните 
пера отразява изпълнение 
на социалните политики 
на общината. И през 2024 
г. Община Несебър ще про-
дължи дейностите по 
осигуряване и гарантиране 
на социалното включване 
на деца и лица от уязвими 
групи, управление и подо-
бряване качеството на 
социалните услуги „Дома-
шен социален патронаж“, 
„Асистентска подкрепа“, 
Център за обществена 
подкрепа, Център за соци-
ална рехабилитация и ин-
т е г р а ц и я ,  Д е т с к а т а 
млечна кухня. Изцяло за 
сметка на общинския бю-
джет са  средствата за 
помощи за социално слаби 
и лица с увреждания, които 
са в размер на 200 000 лв.; 
за новородени и програма 
инвитро – 650  000 лв., за 
нуждаещите се от хемо-
диализа – 60 000 лв. Пред-
видена е издръжка на пен-
сионерските клубове в 

размер на над 103  000 лв. 
Средствата за дофинан-
сиране на училищата и 
детските градини са в 
размер на приблизително 
1 156 000 лв., а получените 
от държавния бюджет са 
за около 21 571 000 лв.

Ще продължи и финан-
сирането на общинските 
спортни клубове, като 
отпуснатите средства са 
в размер на 950  000 лв. 
Предвидени са средства за 
дофинансиране на читали-
щата.

Бюджетът и неговите 
инструменти осигуряват 
нормалното функциони-
ране на всички обществе-
ни структури. Той се 
разполага в рамките на 
ресурсите на общината 
(трансфери от държавния 
бюджет, местни приходи, 
привлечени средства) и 
осигурява човешкия и 
финансов капацитет, 
необходим за задължител-
ните разходни отговор-
ности по закон и изпълне-
нието на годишните цели 
и задачи от местно зна-
чение.

Несебър с бюджет от 105 млн. лв., общината подготвя 
мащабни проекти за всяко едно населено място 

Администраци-
ята и кметът 
Николай Дими-
тров очертаха 
основните 
посоки, по кои-
то ще се движи 
финансово 
общината през 
тази година 
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 
ОБЩИНА НЕСЕБЪР



Бургас откри първата в страната Социална 
градина за възрастни хора с деменция 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В понеделник първата 
в страната социална ус-
луга, изцяло предназначена 
за целодневни грижи за 
възрастни хора с деменция 
– Социална градина „Гри-
жовник“ - Бургас, ще от-
вори врати за своите 
първи 10 потребители. 
Само за 2 месеца от идея-
та до реализирането ѝ, 
най-новата услуга на 
Община Бургас в социал-
ната сфера бе осветена и 
благословена от отец 
Николай.

На откриването при-
състваха кметът Димитър 
Николов, заместник-кме-
тът по образование, 
здравеопазване, социални 
дейности и младежки по-
литики Михаил Ненов, 
поетът Ваньо Вълчев и 
екипът на Домашен социа-
лен патронаж, който ще 
се грижи за възрастните 
хора.

„Услугата е първа за 
България. Ние самите не 
очаквахме толкова огромен 
интерес към нея. Затова 
още преди да сме старти-
рали, вече работим по 
разширяване на капаците-
та, като ще избираме 
между няколко места с 
голям двор и в близост до 
природата“, сподели кме-
тът Димитър Николов.

„Благодаря на кмета, 
който веднага откликна 
на идеята, която възник-
на в края на декември, и за 
няма и два месеца успяхме 
да я реализираме. Опитахме 
се да предоставим много 
уют за хората тук, за да 

могат те да се чувстват 
спокойни. Дори започнаха 
от други градове да ни 
питат как сме организи-
рали социалната градина“, 
допълни управителят на 
Домашния патронаж Ва-
лентина Станкова.

Доц. Моника Обрейкова 
– преподавател във Факул-
тета по обществено 
здраве и здравни грижи към 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“, изрази 
готовност да включи 
студенти в грижата за 

потребителите на соци-
алната градина.

Поетът Ваньо Вълчев, 
който е приятел на услу-
гата „Домашен социален 
патронаж – Бургас“, по-
дари рядко издание на 
грамофонна плоча на гру-
па „Тоника“.

В социалната градина 
са предвидени възможнос-
ти за обедна почивка и сън, 
пространство за социал-
ни контакти под форма-
та на „Социално кафене“, 
индивидуални психологи-

чески консултации за 
потребители и техните 
близки, рехабилитация, 
ерготерапия, арттерапия, 
музикотерапия, разходки 
на открито с придружител, 
а при нужда и консултация 
с лекар, чрез телестанция.

Новата услуга ще оси-
гури целодневен престой 
на пълнолетни хора на 
възраст над 50 години с 
деменция от различна 
генеза от 08.00 до 17.00 
часа. Това ще даде възмож-
ност на близките им да 

продължат да упражняват 
своята трудова дейност, 
без притеснения за риско-
вете, които придружават 
техните роднини с демен-
ция, както и ще намали 
настаняването в социал-
ни домове, което създава 
усещането за изоставяне 
и забрава на хората с въз-
растова деменция.

Под наблюдението на 
специалисти и в приятна 
и дружелюбна атмосфера 
потребителите ще се 
ангажират с полезни за-

нимания и ще имат въз-
можност за разширяване 
на социалните контакти. 
Грижите за възрастните 
хора с деменция ще се 
осъществяват от психо-
лози, рехабилитатор и 
социален работник и ще 
помогнат за забавяне 
развитието на деменци-
ята, включително заба-
вяне влошаването на 
когнитивните, памето-
вите,  двигателните 
способности и емоционал-
ното състояние.

„Грижовник“. От новата услуга с това име ще се възползват първо 10 възрастни хора
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Ваньо Вълчев 
подари грамо-
фонна плоча на 
„Тоника“ – ряд-
ко издание
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 
ОБЩИНА БУРГАС

„И накрая, До-
машен социален 

патронаж Бур-
гас, Валентина 
Станкова, вие 
сте безценни! 

Благодаря ви за 
всеотдайност-

та към всичките 
над 1800 наши 
съграждани, за 

които се грижи-
те с отговор-
ност и обич!“, 

написа  емоцио-
нално Николов  

(в средата)

На тържество-
то, което сложи 
старт, присъст-
ваха кметът Ди-
митър Николов, 
заместникът 
по образование, 
здравеопазване 
и социални дей-
ности Михаил 
Ненов, поетът 
Ваньо Вълчев и 
екипът на До-
машен социален 
патронаж, кой-
то ще се грижи 
за възрастните 
хора

 Екипът

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На 27.02. се навършват 
40 дни от кончината на  
Цвета Николова Цветко-
ва-Шивачева – дългогоди-
шен педагог, преподавател, 
училищен директор и 
заместник директор в 
Бургас.

Професионалният ѝ път 
започва през 1960 г. като 
стажант-преподавател в 
село Житосвят, разпреде-
лена след завършен Учител-
ски институт. По-късно 
завършва задочно Българска 
филология. От 1962 г. до 
1976 г. е първоначално пре-
подавател по български 

език, математика, история, 
френски език, а след това 
и директор на ОУ „Христо 
Ботев“ в с. Трояново. През 
1976 г. е назначена за за-
местник директор на ОУ 

„Петко Рачев Славейков“ 
до 1989 г.

За 85-ата годишнина 
на училището е награде-
на със специална грамота 
за принос и успехи в об-
разователно-възпита-
телния процес, висок 
професионализъм и все-
отдайност в работата. 
Подготвила много до-
стойни граждани на град 
Бургас, в лицето на ней-
ните ученици и предала 
много знания и умения на 
по-младите си колеги-

преподаватели.
Прекрасна жена и съпру-

га! Скъп и непрежалим човек 
за близки и приятели! 

Поклон пред паметта ѝ!

Спомняме си за известна 
бургаска учителка 

О Б Я В А

На основание чл.78/1/ от Наредба за реда за придобиване, управление и разпореждане с общински 
имоти и вещи и Решение № 49 / 20.02.2024г на Управителя обявява търг с явно наддаване за продажба 
на употребявани МПС, собственост на „Бургасбус”ЕООД гр.Бургас при следните условия:

Обект-вид 
на МПС 
марка-модел 

Година 
на произ-
водство

№, цвят Изминат 
пробег при 
експл. в 
предпр., км

Начална 
цена в 
лева без 
ДДС

Стъпка за 
наддаване 
в лева

Депозит за 
участие

Цена на 
тръжни 
документи 
без ДДС

Aвтобус Ивеко 
Дейли Е4 (20+1) 

 2008 г.
дизел

А8495МА
бял

От 2012г- 
479 431

8 000 800 800 110

Aвтобус Ивеко 
Дейли Е4 (20+1)

2007 г.
дизел

А8497МА
бял

От 2012г-
496 648

8 000 800 800 110

Aвтобус Исузу 
Новосити (21+1)

2014 г.
дизел

А9456МК
бял

От 2014г.-
705 825

12 000 1 200 1 200 110

Aвтобус Исузу 
Новосити (21+1)

2014 г.
дизел

А9458МК
бял

От 2014г.-
784 751

12 000 1 200 1 200 110

Aвтобус Исузу 
Новосити (21+1)

2014 г. 
дизел

А9459МК
бял

От 2014г.-
664 195

12 000 1 200 1 200 110

Aвтобус Исузу 
Новосити (21+1)

2014 г.
дизел

А9460МК
бял

От 2014г.-
639 952

12 000 1 200 1 200 110

Aвтобус Исузу 
Новосити (21+1)

2014 г.
дизел

A9461MK
бял

От 2014г.-
632 921

12 000 1 200 1 200 110

Търгът ще се проведе на 13.03.2024 г. от 10.00ч. в административната сграда на “БУРГАСБУС”ЕООД 
гр.Бургас ул “Индустриална” №1. 
Тръжна документация може да се закупи всеки работен ден от датата на публикуването на обявата 
до 18.09.2022г. от 09.00 до 11.30ч и от 12.30 до 15.00ч в касата на дружеството.
Депoзитът за участие се заплаща до 12.03.2024г.
Оглед на обектите и обявените МПС се извършва всеки работен ден от 10.00ч до 16.00ч. от датата 
на публикуване на обявата, след представяне на документ за закупена документация за участие в 
търга. 
Телефон за допълнителна информация 088 678 8394.



Награди. Baldur‘s Gate 3 взе 6 от 9 възможни приза

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Топзаглавие с българско 
участие е игра на годината. 
Baldur’s Gate 3 спечели 6 от 
9-те възможни награди, за 
които бе номинирана на 
престижните The Game 
Awards, или както стават 
все по-известни зад Океана 
– Оскари за видео игри. По-
добаващи за това сравнение 
бяха и част от гостите на 
награждаването – актьори-
те Матю Макконъхи и Ти-
мъти Шаламе. 

Българското участие в 
отнеслата всякаква конку-
ренция ролева компютърна 
видео игра е на композитора 
Борислав Славов. Самият 
той е бил герой на страни-
ците на „Черноморски фар“. 
С него наш репортер прове-
де изключително интересно 
и проникващо дълбоко в 
света на гейминга интервю 
преди няколко години, когато 
играта още се очакваше да 
излезе в пълната си версия. 
Славов тогава открехна, че 

това, което ни очаква, ще е 
невероятно и изобщо не ни 
подлъга. 

Неслучайно играта обра 
толкова много награди от 
The Game Awards, включител-
но за „Игра на годината“ и 
още куп други от най-раз-
лични места. Саундтракът 
към нея, който изцяло е дело 
на Славов, е невероятен и 
толкова помага за потапя-
нето в атмосферата на 
този фентъзи свят, че бук-
вално може да се загубиш, 

слушайки. 
А изпълнението на гласо-

вите актьори, които озву-
чават главните герои в 
мрачната история? Специ-
алните ефекти, които те 
карат да мислиш, че от ек-
рана те гледа истински човек? 
Всичко това и много други 
изпипани до най-малкия детайл 
подробности, дело на белгий-
ското студио Larian, заслу-
жено прибират шестте 
статуетки в своята вит-
рина. 

Историята

Събуждаш се на борда на 
извънземен кораб (да не се 
бърка със „зелени човечета“), 
когато чудовище с пипала, 
излизащи от устата, ти 
вкарва в окото паразит. 
Целта на този червей е да 
те преобрази в същото чу-
довище. Обаче в това време 
корабът е нападнат от яз-
дещи дракони хуманоидни 
създания. 

В хаоса ти (като главния 

ти герой) и още няколко 
похитени успявате да се 
измъкнете. След това оцеле-
лите сформирате група, 
чиято основна цел става 
намирането на лек за премах-
ване на паразита, който сега 
удобно се е загнездил в мозъ-
ците ви и всеки момент ще 
ви превърне в чудовища.

Така през куп перипетии, 
екстремни ситуации, много 
битки, романтика и смях 
продължава историята на 

Baldur’s Gate 3. 
В играта можеш да си 

всеки – мъж, жена, елф, джу-
дже, човек, орк, полуръст. 
Можеш да играеш като ти-
пичен рицар на бял кон, кой-
то помага на всеки, или да си 
манипулативен и на моменти 
студен, дори и зъл във взи-
мането на решения. Всяко 
едно променя развитието на 
играта, когато накрая сборът 
от всички определя финала 
на твоята история. 

Топзаглавие с БГ участие е „Игра на годината“
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Формите на реклама 
може да са много, а във все 
по-развиващия се техноло-
гично свят възможностите 
стават все повече. Пред-
ставете си как си отваряте 
Google play и виждате загла-
вие на андроид игра „При-
ключения в Странджа 3D“. 
Да, това е нова игра за те-
лефон от български разра-
ботчици. Достъпна е на 
български и английски език 
и представлява вълнуващо 
преживяване сред неверо-
ятната природа на Стран-
джа планина. 

Интересното е, че всич-
ки декори и локации в игра-
та са базирани на реални 
места в планината. Някои 
от тях днес са туристиче-
ски забележителности. В 
„Приключения в Странджа 
3D“ влизаме в ролята на 
Катос – тракийски воин от 
племето скирмиани. Дейст-
вието се развива през 2. век 
преди Христа, когато пла-
нината е населявана от 
неговия народ и астите. 
Мисията на Катос е да на-
мери и спаси изчезналата си 
годеница Теана. 

Героят е въоръжен със 
своя тракийски меч „махай-
ра“, наричан още „сика“ и 
носи типичната за траки-
те „фригийска шапка“. Катос 
се изправя срещу зли сили 
– горски зверове, духове и 
зли воини. По време на при-
ключението събира златни 
монети, като всяка петде-
сета му дава допълнителен 
живот. 

Чрез неговото приклю-

чение чужденци ще могат 
да научат интересни факти 
за Странджа и да се вдъхно-
вят да посетят красотите 
ѝ. Играта също така може 
да е много полезна дори и в 
обучителен план за ученици, 
които ще обогатят знани-
ята си, докато едновремен-
но с това се и забавляват. 

„Контролите са прости 
и лесни за разбиране за не-
ангажираща игра. Насладете 
се и изследвайте красив, 
цветен 3D свят. Срещнете 
различни фентъзи същества 
от тракийските митове 
– нимфа, сатир, таласъми, 

змей, жреци, общуващи с 
боговете и др. Научете 
повече за древните траки 
– техните вярвания, богове 
и светилища. Запознайте 
се с някои от най-извест-
ните забележителности на 
България в истинската 
Странджа планина“, обяс-
няват създателите от 
BgNatureTrip.

Както всички андроид 
игри, и тази има пълна вер-
сия, в която са включени 
всички нива и е без реклами, 
прекъсващи забавлението. 
Пълната ѝ версия обаче е 
платена – 2.99 лева.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Общо 10 отбора, съста-
вени от 38 участници, 
твориха компютърни и 
настолни игри по време на 
тазгодишния Burgas Game 
Jam. Глобалната тема 
беше Make me laugh – „На-
карай ме да се смея“.

Тази година за първи път 
хакатонът се проведе в 
регионалната библиотека 
„Пейо Яворов“. За 48 часа 
участниците трябваше 
да създадат игра от нула-
та до тестова версия, 
която да представят в 
неделя.

„Изключително благо-
дарни сме на Община 
Бургас за подкрепата. 
Искаме да изкажем специ-
ални благодарности на 
домакините от регионал-
ната библиотека „Пейо 
Яворов“ за уюта и неве-
роятната творческа 
атмосфера. За първи път 
имахме 24-часов достъп, 
което даде възможност 
на най-амбициозните 
участници да работят по 

проектите си цяла нощ“, 
споделиха организаторите.

За първи път тимовете 
имаха на разположение 
професионално звукоза-
писно студио. Участни-
ците имаха достъп дори 
до музикални инструмен-
ти. Това значително по-
добри аудио изживяването 
в крайните игри. Голям 
хит беше зоната за релакс, 
оборудвана с ретро аркад-
ни игри. 

Хакатонът завършиха 
точно 10 отбора от ня-
колко града в областта и 
участници на възраст от 
10 до 58 г. Тази година 
нямаше класирания и купи. 
Победител е всеки, който 
завърши хакатона – точ-
но както е в духа на всеки 
маратон.

Менторите отличиха 
отбори в няколко катего-
рии.

Отличието „Скъпи, 
красива ли съм?“ за най-
красив дизайн отиде при 
отбор Grandpa‘s glove С 
играта HoMEOWner. Глав-
ният герой на играта е 

котка, която прави пако-
сти в дома на своя стопа-
нин.

Грамота „Музика за 
ушите“ за най-оригинално 
аудио е за отбор „Торта“ 
с играта I wanna go home, 
която разказва за приклю-
ченията на главния герой 
след тежка нощ навън по 
пътя към дома.

Отбор ChocoKids обра 
овациите в цели 2 катего-
рии – „Не съм гладен, 
трябва да играя!“ за най-
добри gameplay и идея и 
„Един за всички, всички за 
един“ за най-сплотен и 
надъхан екип. Тяхната 
игра „Не се смей, човече” е 
оригинална идея за настол-
на игра с карти, тип по-
пулярната „Активити“. 

За игра с „извънземна 
идея“ беше определена 
настолната Poison the AI“ 
на отбор Poisonous Pranksters. 
Целта на играта е да по-
каже, че невинаги можеш 
да имаш доверие на ста-
налия популярен генера-
тивен изкуствен интелект 
като ChatGPT.

Таланти се развихриха по време 
на хакатона Burgas Game Jam

Разглеждаме Странджа и невероятната 
 природа през очите на видео герой

Една от известните локации и до днес в Странджа – Лъвската 
глава, е в играта         ФОТО: BGNATURETRIP

Героят посещава тракийско светилище     ФОТО: BGNATURETRIP

Участници-
те разпо-
лагаха с 
48 часа, за 
да дадат 
живот на 
игрите си
ФОТО: ОБЩИНА 
БУРГАС

Корицата на 
играта, на коя-
то са изразени 
част от геро-
ите, с които 
можеш видиш 
историята
ФОТО: LARIAN 
STUDIOS Ролевата игра получи много високи отзиви от фенове, които по 

принцип не играят такъв тип игри    ФОТО: LARIAN STUDIOS
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Бургаските отбори окупираха първите две места в „Суперволей“

Община Руен със специален жест към 
една от емблемите си – Клуба по борба

Бургаските отбори в „Су-
перволей“ лигата при мъжете 
окупираха първите две места 
в класирането 5 кръга преди 
края на редовния сезон. „Дея 
Спорт“ запази лидерската си 
позиция след 16-а победа в 

елита с 3:1 гейма срещу „Левски“ 
насред София. Момчетата на 
треньора Франческо Кадеду 
показаха характер и класа. 
Либерото Мартин Иванов 
изигра перфектен мач за „Дея“ 
и закономерно беше избран за 

най-полезен играч в дербито.
„Нефтохомик 2010“ очак-

вано не срещна съпротива от 
„Марек Ивкони“ при гостува-
нето си в Дупница и се поздра-
ви с шеста победа при треньо-
ра Мартин Стоев.  След 

убедителното 3:0 гейма, 
бургаският тим изпревари 
„Левски“ и вече е втори в 
класирането.

Лидерът „Дея Спорт“ е с 46 
точки, а „Нефтохимик“ е с 
актив от 40. В следващия кръг 

двата бургаски отбора са до-
макини в зала „Младост“. В 
петък "Нефтохимик" посреща 
„Левски“ от 19:30 часа. „Дея 
Спорт“ и „Монтана“ излизат 
един срещу друг в събота от 
19:00 часа.

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Община Руен отличи 
най-изявените борци от 
Клуба по борба за измина-
лата година. Състезате-
лите бяха наградени по 
време на сесията, като 
получиха парични премии 
и грамоти от кмета на 
общината Ахмед Мехмед. 
Клубът по борба е една от 
емблемите на общината, 
която отделя много сред-
ства за спорт и ще продъл-
жи да го прави, увери кметът 
Мехмед.

Той призова децата и 
техните треньори да бъдат 
все така всеотдайни към 
спорта, за да могат дълги 
години да прославят общи-
на Руен и страната.

Състезателите са гор-
дост за общината, като са 
носители на национални и 
международни отличия за 
2023 година и имат във 

витрината си куп купи и 
медали.

Сред наградените бе 
шампионът по борба Ердал 
Галип, а най-много усмивки 

предизвика малката Джевие 
Реджеб.

През годината отборът 
е имал участие на много 
турнири в България, Мол-

дова, Македония, Сърбия, 
Узбекистан.

Целият треньорски екип 
получи парична сума от 
1500 лева. Менторите на 

руенските борци благода-
риха за подкрепата от 
страна на Общината и 
обещаха още много купи и 
медали.

Престиж. Младите надежди бяха поздравени от местната власт

СЪОБЩЕНИЕ

На 16.03.2024 г. от 10.00 часа ще се проведе общо събрание 
на членовете на ПК "Нов живот".

Място на провеждане: ул. "Константин Величков" № 29.
Дневен ред:
Промяна на статута и името на клуба.
Докладва председателят.

Кметът 
Ахмед Мехмед 
награди Ердал 

Галип, той пък 
му даде купа 

ФОТО: АВТОРЪТ 

Всички борци 
си тръгнаха 

с парични 
премии

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Три учебни заведения от 
община Несебър са одобрени 
за финансиране по „Програма 
за изграждане и основен ре-
монт на спортни площадки 
и физкултурни салони в 
държавните и общинските 
училища за периода 2024 – 2026 
г.“ на Министерството на 
образованието и науката.

Одобрени са следните про-
екти:

1.Изграждане на физкулту-
рен салон в ОУ „Св. св. Кирил 
и Методий“, с. Гюльовца, общ. 
Несебър.

Одобрено финансиране от 
програмата 926  600 лв., соб-
ствено финансиране 33 600 лв.

Предвижда се физкултур-
ният салон да се изгради като 
едноетажна постройка към 
съществуващото училище, 
свързан с топла връзка към 
учебната сграда с РЗП 374,59 
кв. м. Физкултурният салон 
е с площ 161 кв. м и височина 
5 м. Предвидени са мъжка и 
женска съблекалня, към всяка 

от които ще има баня с по 4 
клетки и умивалня с WC. 
Учителският кабинет е със 
самостоятелен санитарен 
възел и душ, проектирани са 
и две складови помещения за 
инвентар.

2. Изграждане на физкул-
турен салон в ОУ „Г. С. Раков-
ски“, с. Оризаре, общ. Несебър.

Одобрено финансиране от 
програмата 1 065 400 лв.

Ще бъде построен нов 
физкултурен салон като 
едноетажна пристройка към 
съществуващата сграда на 
училището, свързана с топла 
връзка към нея, с РЗП 407,83 
м. Физкултурния салон е с 
площ 160 кв.м и височина 5 м.  
Достъпът от училището 
към физкултурния салон ще 
се осъществява чрез закрит 
коридор. Предвидени са мъж-
ка и женска съблекалня, към 
всяка от които ще има баня 
с по 4 клетки и умивалня с 
WC. Учителският кабинет 
е със самостоятелен санита-
рен възел и душ, проектирани 
са и две складови помещения 

за инвентар.
3. Основен ремонт на 

спортна площадка в Обеди-
нено училище „Св. Св. Кирил 
и Методий“, гр. Обзор.

Одобрено финансиране от 
програмата 100 000 лв.

Предвиден е основен ремонт 
на съществуваща площадка в 
двора на училището с площ 
1008 кв. м и цялостното ѝ 
осъвременяване.

Програмата за изграждане 
и основен ремонт на спорт-
ни площадки и физкултурни 
салони в държавните и об-
щинските училища ще фи-
нансира проектите в периода 
2024 – 2026 г. Целта ѝ е съз-
даване на оптимални условия 
за провеждане на учебните 
часове по физическо възпи-
тание чрез модернизация на 
спортната база в училищата. 
Това ще насърчи активност-
та и здравословния начин на 
живот сред подрастващите 
и ще популяризира физиче-
ското възпитание като част 
от учебния процес.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Черноморец“ ще е до-
макин на турнира за Ефбет 
Купа на България през сезон 
2023/2024. Надпреварата 
ще се проведе в зала „Аре-
на Бургас“, като бе прието 
решение това да стане в 
периода 15-17 март. Но-
вината бе съобщена офи-
циално в сайта на Българ-
ска федерация по баскетбол.

Предстои преглед на 
залата в Бургас и подпис-
ване на договор до края на 
месеца. В турнира освен 
„Черноморец“, право на 
участие си гарантираха 
още „Рилски спортист“, 
„Спартак“ (Плевен), „Бал-
кан“, ЦСКА, „Черно море 
Тича“, „Берое“ и Ямбол. 
Жребият ще бъде изтеглен 
в началото на месец март.

„Легенди на този спорт 

са тръгнали от Бургас. 
Играли са тук, носили са 
радост на публиката. 
„Черноморец“ е печелил 
Купата при мъжете през 
1965 и 1975 г. Налице са 
всички предпоставки 
третият път да е през 
2024 г. Затова нека напъл-
ним залата и помогнем на 
мечтата да се случи!“, 
призова кметът Димитър 
Николов.

Бургас ще е домакин на 
турнира за баскетболната 
Купа на България при мъжете

Турнирът ще се 
проведе в зала 

„Арена Бургас“ 
между 15 и 17 

март
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Три училища в община Несебър ще се сдобият 
с нови спортни салони и площадки

За реклама:
056 825 435
0878 424 698

www.faragency.bg



ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Собственичка на рес-
торант Галя Чимидова 
влезе с амбициозната за-
явка във формата Hell‘s 
Kitchen със заявката да 
спечели формата. Галя 
Чимидова от Равда при-
тежава едно от най-до-

брите морски заведения е 
работи там от 24 години. 
„Аз съм шеф и избирам 
персонала. В кухнята се 
случва това, което кажа. 
Част от менюто е лично 
мое, постоянно го подо-
брявам. Който не е с мен, 
е срещу мен. Няма място 
до котлоните.

На 47 години съм, но 
мога да бъда момиче с мо-
мичетата и сериозна с 
по-възрастните. Креатив-
на съм, но и взискателна. 
Скатавки не ми минават. 
Издигнах ресторанта до 
място, в което през лято-
то се влиза само с резерва-
ция“ – това казва тя във 
визитката. Още първата 

вечер обаче се сблъска с 
нрава на шеф Виктор 
Ангелов, който ѝ из-
хвърли ястието от 
чинията, а след това 
самата тя се самоно-
минира заради това, че 
червеният отбор, в 
който са само жени, не 

успя да нахрани звезди-
те в ресторанта.
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Майката на Маги – 
Мис Бургас ‘64
ВЕСЕЛА ГОРАНОВА 

Майката на Маги Хал-
ваджиян – Юлия, е била 
Мис Бургас – 1964 година, 
разкри самата тя пред 
Нова.тв в предаването 
на Лора Крумова малко 
преди старта на новия 
сезон на шоуто „Като 
две капки вода“.

Известната фамилия 
показа и снимки от онова 
време, когато балерината 
Юлия е впечатлила жури-
то на конкурса и публи-
ката. Сега 80-годишната 
Юлия разказа за детство-
то на двамата си синове 
и по-скоро на Маги, който 
в деня на шоуто празну-
ва рожден ден.

Майката на братята 
Магърдич и Джуди Хал-
ваджиян – Юлия, кореняч-
ка плевенчанка, е била 
невероятна красавица, с 
плитка до кръста, спом-
нят си техни семейни 
приятели. Омъжва се за 
баща им Бедрос, от ар-
менска фамилия, избягала 
от геноцида в Турция. 
Халваджиян-старши се 
влюбва от пръв поглед в 
19-годишната балерина, 
когато я вижда да тан-
цува в „Хубавата Елена“ 
на Жан Офенбах. Когато 
през 1964 г. отиват на 
първото си море, бащата 
на Маги записва грацията 
без нейно знание за участ-
ничка в конкурса „Мис 
Бургас“.

Мама Халваджиян го 
печели от раз и така лъ-
жата, че не е с гадже на 
море лъсва пред родите-
лите ѝ, разказва най-из-
вестният БГ продуцент. 

Отначало арменските му 
баба и дядо не били енту-
сиазирани от избора на 
сина си, защото Юлия не 
била арменка, но тя ги 
пленила завинаги с неве-
роятните си умения да 
приготвя най-вкусните 
арменски гозби.

Сега Юлия е пенсионер-
ка, но живее в охолство. 
Тя е омъжена за богаташ 
в Италия. Но и има коло-
сална пенсия от 12 хиляди 
евро на Ботуша. Бивша-
та балерина рядко се 
прибира в родината. И 
ако това стане, е само да 
види синовете си. За по-
следно възрастната дама 
попадна в светските 
хроники след като купо-
нясва по време на рожде-
ния ден на „Господари на 
ефира“ преди година.

Сега отново бе в роди-
ната заради рождения ден 

на сина си. Именно въз-
растната дама, която от 
години живее в Италия, 
светнала Маги за имита-
торския формат. Тя му 
обърнала внимание, че 
шоуто е хитово на Бо-
туша и го съветвала да 
купи правата и да го на-
прави в България. Проду-
центът послушал роди-
телката си и не крие, че 
идеята за „Капките“ е на 
74-годишната му майка. 
Която била щастлива с 
успехите, които жънат 
синовете ѝ. Които виж-
дала единствено през 
лятото, когато ходят на 
почивка в Италия. Юлия 
се установила на полуос-
трова по Татово време 
заедно с бащата на сино-
вете си, който бил кук-
ловод. На Апенините тя 
се захваща с преподаване 
на класически балет. Съд-

бата не я гали, защото 
мъжът ѝ почива внезапно 
от инфаркт. Като току-
що е бил назначен за спор-
тен коментатор в РАИ. 
Вдовицата, която тряб-
ва да издържа двете си 
деца, бързо се взема в ръце 
след трагедията. През 
1995 година тя се омъжва 
за втори път. Като но-
вият ѝ съпруг е шеф на 
фирма за гранитогрес. 
Въпреки че свързва живо-
та си с богаташ, тя ра-
боти през целия си живот. 
А когато спира, получава 
колосалната си пенсия. 

Маги споделя, че не се 
тревожи за майка си. Той 
е гневен обаче, че ако не 
бе емигрирала в Италия, 
в родината ѝ е определе-
на 160 лева пенсия. Макар 
винаги да си е плащала 
осигуровките, предават 
от retro.bg. 

СВЕТЛИН СВЕТЛЕВ

27-годишна актриса 
от филмите за възраст-
ни предизвика фурор в 
пилотния епизод на новия 
сезон на Hell‘s Kitchen.

Макар че основно 
Владимира от Бургас 
работи като преводач 
в съда в Барселона, 
успява паралелно да 
съчетае сериозната 
с розовата професия. 
През деня бургазлий-
ката е професионалист, 
който превежда за-
плетени съдебно-кри-
минални казуси в 
храма на Темида, в 
малките часове се впус-
ка в горещи сцени за 
възрастни пред камера.

Еротичните сцени 
Владимира започва като 
на шега, като първона-
чално заснема любителски 
снимки и видеа в еротична 
онлайн платформа. След 
това е забелязана от про-
дуценти в порно индус-
трията, които ѝ отправят 
покана да продължи про-
фесионално в бранша.

Когато шеф Ангелов 
разбра за страничното 
хоби на новата участнич-
ка, се изчерви и заяви, че 
жена му гледа предаването.

Освен това кулинарка-
та-любителка е лесбийка 
и от 5 години е щастливо 
обвързана с жена от Бар-
селона, с която мечтаят 
за семейство и деца.

Яркорозовата коса и 
ексцентричният вид на 
Владимира веднага прико-
ваха вниманието на оста-

налите участници и осо-
бено на 31-годишния 
Лъчезар Чоткин, който е 
готвил за знаменитости 
като принц Хари и Меган 
Маркъл, Карди Би и целия 
футболен отбор на „Чел-
си“ в Лондон, където живее.

Двамата веднага се за-
говориха, а Чоткин, който 
е ерген и си няма приятел-
ка, очевидно прояви инте-
рес към освободената дама. 
Но когато чу, че си пада 
по жени и има сериозна 
приятелка от 5 години, 
ченето му за малко да 
падне.

Интересното е,  че 
единствено певицата 
Бони от Звездния отбор 
успя да познае коя е точно 
порноактрисата в преда-
ването.

Порнозвезда от Бургас 
влезе в Hell‘s Kitchen

Грация. Халваджиян-старши я записва тайно за конкурса край морето

Шеф Ангелов стресна 
собственичка на 
ресторант от Равда 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Бургаското момиче Ки-
ара Маджарова е сред кра-
савиците, които ще се 
борят за сърцето на биз-
несмена Александър Младе-
нов в риалити формата  
„Ергенът“.

Пленителната бургаз-
лийка е дъщеря на оперната 
прима Мария Маджарова и 
шефът на Летен театър и 
преподавател по фагот в 
музикалното училище Ди-
митър Маджаров.

Киара е завършила класи-
чески балет. В момента е 
модел, а от година е и поп-
фолк изпълнител в лейбъла 
на Емануела. Най-популяр-
ната ѝ песен носи името 

„Закачен“ – парче, което 
става хит в платформата 
Tik-Tok.

Тя е бивша гимнастичка 
с куп титли зад гърба си, но 
сега гради кариера на фолк 

певица. Има издадени някол-
ко самостоятелни песни, 
както и участия в други със 
свои  колеги. Има записани 
и няколко атрактивни ви-
деоклипа, които дават се-
риозна заявка в предстояща-
та й битка за вниманието 
на младия джентълмен.

А заявката на Александър 
Младенов гласи: Искам да се 
влюбя, искам да си намеря 
човека, искам да си направя 
семейство. Готов съм за 
едно ново начало!“

За сърцето на Александър 
ще се борят  моделки, по-
жарникарка, плувкиня, 
състезателка по борба, 
софтуерен инженер, ак-
триса, танцьорка, стюар-
деса и др.

Щерка на обшински шеф и оперна прима се впуска 
в битката за сърцето на Алек в „Ергенът“

Киара има записани няколко атрактивни видеоклипа    
ФОТО: BTV.BG

Магърдич (Маги) и Джуди Халваджиян (вдясно) с майка им Юлия   ФОТО: ИНТЕРНЕТ
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